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Türkiye Cumhuriyet
Merkez Bankası
(TCMB) Başkanı Fatih
Karahan, 2024 yıl
sonu enflasyon tahmi-
nini 2 puan yukarı
güncelleyerek yüzde
38'e çektiklerini ve
2025 ve 2026 tahmin-
lerini sırasıyla yüzde

14 ve yüzde 9 seviye-
sinde koruduklarını
bildirdi. Fatih Karahan,
"Tahmin aralıklarının
alt ve üst noktaları da
2024 yılı için yüzde 34
ve 42, 2025 yılı için
ise yüzde 7 ve 21'e te-
kabül etmektedir." diye
konuştu. » Sayfa 6’da

MSB Basın ve Halkla
İlişkiler Müşaviri Tuğ-
amiral Zeki Aktürk, ba-
kanlıkta düzenlediği ba-
sın bilgilendirme top-
lantısında, TSK terörle
mücadelesinin kararlı-
lıkla devam ettiğini be-
lirtti. Tuğamiral Aktürk,
Türk Silahlı Kuvvetleri-
miz, Irak ve Suriye'nin
kuzeyi dahil, son bir haf-
tada, aralarında sözde

yöneticilerin de bulun-
duğu 67'si Irak'ın, 41'i
ise Suriye'nin kuzeyinde
olmak üzere 108 teröristi
etkisiz hale getirdiğini
belirterek, "1 Ocak
2024'ten bugüne kadar
etkisiz hale getirilen te-
rörist sayısı 443'ü Irak'ın
kuzeyinde, 510'u ise Su-
riye'nin kuzeyinde olmak
üzere 953'e ulaştı." diye
konuştu. » Sayfa 7’de

Diyanet İşleri Başkanı
Ali Erbaş, İstanbul'dan
kutsal topraklara gide-
cek 360 kişilik hac kafi-
lesi için Harem Otoga-
rı'nda düzenlenen uğur-
lama merasimine katıl-
dı. "Sürre Alaylarından
Günümüze - Üsküdar
Harem'den, Harem-i Şe-
rif'e" ismiyle düzenlenen
program, Kur'an-ı Kerim
tilavetiyle başladı. Erbaş,

burada yaptığı konuş-
mada, Hacca gitmenin,
Kabe'ye ve Ravza'ya yüz
sürmenin, orada secde
etmenin, tavaf yapma-
nın, Safa ile Merve ara-
sında say etmenin, Ara-
fat'ta vakfeye durmanın
ve günahlar için af di-
lemenin bir mümin için
hayatının en önemli an-
larından birisi olduğunu
söyledi. » Sayfa 3’te

ağlık Bakanı Fahrettin Koca,
Bakanlıkta düzenlediği
"Ulusal Sağlık Değerlen-

dirme ve Koordinasyon Toplantısı"nda,
sağlık yöneticileri ve yazılım mü-
hendisleri olarak sağlık hizmeti almayı
son derece kolaylaştıracak bir altyapı
kurduklarını belirtti. MHRS'nin, telefon
ve internet erişiminin olduğu her
yerde yepyeni bir özellik kazandığını,
modifiye edildiğini aktaran Koca, şun-
ları ifade etti: "Ertesi gün randevusu
olan her hastamız, akşam saat 20.00'ye
kadar randevusuna onay verecek veya
gelemeyeceğini bildirecek. Bu sisteme
Onaylı Randevu Sistemi, MHRS'de
başlatılan bu yeni döneme de Onaylı
Randevu Dönemi diyoruz. Uygulama
pazartesi günü başlıyor. Onaylı Ran-
devu Dönemi hayırlı olsun. Yeni dö-
nemde ayrıcalıklı iki hasta grubumuz
var, 65 yaş üstü hastalarla kanser
hastaları. Bu gruptaki hastalar, onay
işlemlerinden istisnadır. Onaylı Ran-
devu Sistemi, hastanelerimize, he-
kimlerimize zamanı verimli kullanma
imkanı sağlayacak. Hasta, geleme-
yeceği randevuyu iptal edecek. Böy-

lece, randevu sadakatsizliği sebebiyle,
şu an boş kalan kapasitemizi hizmet
bekleyen hastalar için kullanabileceğiz.
Boş kalan her bir randevuda, sistem-
den randevu alamayıp, talep bırakmış
hastalarımıza ulaşacağız. Öncelik, ta-
lep bırakan hastalarda olacak."

Onaylı Randevu Sistemi sayesinde,
birçok branşta hastanın talebine 24

saat içinde cevap verebileceğine işaret
eden Koca, "Bu yeni sistemden, bek-
lenen sonucu alacağımıza inanıyoruz.
Taleplerin etkin şekilde karşılanabil-
mesi içinse Randevu Koordinasyon
Merkezini devreye alıyoruz. Bu mer-
kezin faaliyetlerini şahsen takip ede-
ceğim." diye konuştu. Sağlıkta, yakın
dönemde nelerin gerçekleştirildiğine

de değinen Koca, "beyaz reform"a
atıfta bulundu. Bu reformun, hekim-
lerin kamuya geçişi başta olmak üzere
pek çok sonucu beraberinde getirdi-
ğini aktaran Koca, şunları kaydetti:
"Dünyada eşi görülmemiş bir yasayla,
malpraktis davalarına ilişkin sorunlar,
yine yakın bir dönemde, kökten çö-
zülmüştür. Sağlıkta şiddet yasası so-
nucunda, şiddet olayları önemli öl-
çüde azalmıştır. 'Beyaz kod' uygula-
ması yanı sıra 'Gri Kod' uygulaması
pilot uygulama olarak başlatılmıştır.
Çalışmalarımız sonucunda Beyaz kod
sayısı 1 milyonda 31'den bir milyonda
14'e inmiştir. Gri kod uygulanan böl-
gelerde ise bu düşüş ilave olarak
yüzde 50'den fazladır."

Görevi medikal kurtarma olan Ulusal
Medikal Kurtarma Ekibi (UMKE) çatısı
altında, UMKE ATAK adını taşıyan yeni
bir birim kurduklarını belirten Koca,
bu ekiplerin, medikal arama kurtarma
çalışması yaptığını anlattı. Koca, koru-
yucu sağlık hizmetlerine verilen öne-
min arttığını, kaynakların yaklaşık
üçte birini koruyucu hekimlik için
kullandıklarını vurguladı. » Sayfa 2’de

S

Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol
Takımı, Avrupa'nın kulüpler ba-
zındaki en büyük organizasyonu
THY Avrupa Ligi'nde 5 yıl sonra
Dörtlü Final'e yükseldi. » Sayfa 11’de

Avustralyalı Langley ve
Beverly Kidby çifti, ma-
ceracı Francis Birtles'in 97
yıl önce İngiltere'den Avus-

tralya'ya yaptığı dünya tu-
rundan esinlenerek baş-
ladıkları yolculukta Trab-
zon'a ulaştı. » Sayfa 3’te

Anneler için dükkanlar 
çiçeklerle süslendi

Ittıfak

Anneler Günü için hazırlıklarını
tamamlayan çiçekçi esnafı, ka-
ranfilden laleye, papatyadan or-
kideye kadar çeşit çeşit ürünle
dükkanlarını doldurdu. » Sayfa 3’te
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Asırlık araçla dünya turuna çıkan
Avustralyalı çift, Trabzon’a ulaştı

Fenerbahçe Beko, ‘ilklerle’ 
5 yıl sonra Dörtlü Final’de

ABDULMUTTALİB BAYRAM’IN HABERİ 12’DE

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan, "Avrupa Birliği'nin küresel
güç olmasını da olumsuz anlamda
etkileyen ülkemize yönelik dışlayıcı
politikalar karşısında, Türkiye; sa-
hip olduğu stratejik imkan ve ka-
biliyetlerini kullanmaktan ve ge-
liştirmekten geri durmayacaktır."
ifadesini kullandı. Cumhurbaşkan-
lığı İletişim Başkanlığından yapılan
açıklamaya göre, Erdoğan, Avrupa
Günü dolayısıyla mesaj yayımladı.
Erdoğan, mesajında, Avrupa bü-
tünleşmesinin temellerini atan
Schuman Deklarasyonu'nun ya-
yımlandığı 9 Mayıs'ın, Türkiye'nin
Avrupa Birliği'ne (AB) adaylık sta-

tüsünün tescil edildiği 1999 yılın-
dan bu yana ülkede de "Avrupa
Günü" olarak idrak edildiğini be-
lirtti. Genişleme politikasının ivme
kazandığı bu kritik dönemeçte,
Türkiye ve AB'nin ilişkilerinin te-
meli olan katılım müzakereleri da-
hil her alanda işbirliğini geliştirmesi
ve daha sağlam bir zemine oturt-
masının vaktinin çoktan geldiğini
vurgulayan Erdoğan, mesajında,
şunları kaydetti: "AB'nin ülkemizle
ilişkileri adil ve sonuç odaklı yak-
laşımla yürütmesi, ilişkilerimizi
çıkmaza sokan politika ve söylem-
lerden kaçınması hayati öneme
sahiptir." dedi. » Sayfa 7’de

Hastane randevularında yeni dönem
Hacı adaylarına Harem Otogarı’nda
uğurlama merasimi düzenlendi

İstanbul Ticaret Odası
Başkanı Avdagiç, en-
flasyonla mücadele-
nin çok önemli oldu-
ğunu belirterek, "İh-
racatçının rekabetçi-
liğini zora sokacak
ve ithalatın cazibesini
artıracak kur politikasının
oluşturduğu riskleri de ya-
kından takip etmek önemli."

dedi. Enflasyonun
temmuz ayıyla bir-
likte baz etkisinin
de desteğiyle zirve
seviyesinden hızla
geri çekilmesini
beklediklerini ifa-
de eden Avdagiç,

böylece Türkiye'nin dezen-
flasyonist sürece girmiş ola-
cağını vurguladı. » Sayfa 6’da

Konstantinopolis tarihinde,
1204’te başlayan Latin istilası,
1261’de son bulmuş şehir
tekrar ele geçirilmiştir. Kariye
Camii olarak bilinen yapının
kilise binası, kiborion plan
tipinde inşa edilmiştir.

MÜZEYYEN HÜLYA GÜNAY » 3’te 

“Gençlerimiz özgüven sahibi olarak
yetişiyorlar mı?” Yoksa bu özgüven
“cahil cesaretinden” ilham alan
bir özgüven mi? Bu özgüven içi
boş bir özgüven sanki. Ayakları
yere basmayan bir özgüven.

ABDÜLAZİZ İKİCEVİZ » 8’de

Kariye Camii fetih
ruhu ile ibadete açıldı

Sosyal Medyanın Eğittiği Nesiller
/Özgüven Tavanda ve Havanda

Avdagiç’ten “enflasyon hedefi” açıklaması

Siirt mutfağı, Güneydoğu
Anadolu Bölgesi'nin zengin
ve meşhur mutfaklarından
biridir. Farklı kültürlerin et-
kileşimiyle şekillenmiş olan
bu mutfak, geleneksel Or-
tadoğu mutfağından gelen
lezzetlerle harmanlanır. Siirt
mutfağı, lezzetli ve özgün
yemekleriyle keşfedilmeyi
bekleyen bir mutfak hazi-
nesidir. Bu yöresel lezzetleri

denemeden Türkiye mutfa-
ğını tam anlamıyla dene-
yimlemiş sayılmazsınız. Lez-
zet yolculuklarım boyunca
birçok mutfağı keşfettim,
araştırdım ve anlattım. Bu
mutfaklarda ilk dikkatimi
çeken her zaman et yemek-
leri olmuştur. Çünkü bana
göre, bir mutfağın ruhunu
anlamak için etin nasıl pişi-
rildiğine bakmak gerekir. 

Şampiyon Siirt yemekleri

MSB: Son bir haftada 108
terörist etkisiz hale getirildi

ERDOĞAN: AB’nin ülkemizle ilişkileri adil ve sonuç
odaklı yaklaşımla yürütmesi hayati öneme sahiptir

Merkez Bankası yıl sonu enflasyon
tahminini 2 puan yükseltti

Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, MHRS'deki yeni sistemi duyurdu. Bakan Koca, MHRS'de yapılan değişikliklerin detaylarını tek
tek açıkladı. Randevu sisteminde yapılan değişikliğie göre ertesi gün randevusu olan hasta saat 20.00'ye kadar onay verecek.
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Türk Beyin Damar Hastalıkları
Derneği Başkanı Prof. Dr. Et-
hem Murat Arsava, Türkiye
İstatistik Kurumu (TÜİK) ve-
rilerine göre 2020'de kayde-
dilen 507 bin 938 ölümün
183 bin 109'unun kalp-damar
sistemi hastalıklarından kay-
naklandığını belirterek, "İnme
nedeniyle ölenlerin sayısı ise
35 bin 880'dir. Türkiye'de her
15 dakikada bir kişi inme ne-
deniyle yaşamını yitirmektedir."
dedi. Arsava, 10 Mayıs İnme
Farkındalık Günü kapsamında
AA muhabirine yaptığı açık-
lamada, beynin bir bölümüne
kan akışının kesilmesi veya
azalması sonucu ya da beyin
damarlarının duvarında bir
yırtılma sonucu oluşan acil
tıbbi durumun "inme" olarak
tanımlandığını söyledi. İnme-
nin, kalıcı felç, konuşma bo-
zukluğu, görme kaybı, denge
bozukluğu ve hatta ölümle
sonuçlanabildiğinin altını çizen
Arsava, hastalığın genellikle

ani olarak ortaya çıktığını vur-
guladı. Arsava, en sık gözlenen
bulgularının yüz, kol veya ba-
cakta his veya güç kaybı, denge
ya da koordinasyon bozuklu-
ğu, konuşma veya anlama
güçlüğü, görme kaybı ve çift
görme ile kendini gösterdiğini
dile getirdi. Türkiye'de ve dün-
ya genelinde inmenin, ciddi
bir halk sağlığı sorunu oldu-
ğunu ifade eden Arsava, ölüm
oranlarına ilişkin şu bilgileri
verdi: "TÜİK tarafından açık-
lanan 2020 ve 2021 ölüm
istatistikleri, akut inme sıklığını
ve etkilerini göstermektedir.
2020'de Türkiye'de kaydedilen
507 bin 938 ölümün 183 bin
109'u kalp-damar sistemi has-
talıklarından kaynaklanmıştır.
İnme nedeniyle ölenlerin sayısı
ise 35 bin 880'dir. Diğer bir
deyişle, Türkiye'de her 15 da-
kikada bir kişi inme nedeniyle
yaşamını yitirmektedir. 2021'de
ise ölüm sayısı bir önceki yıla
göre yüzde 11,4 artarak 565

bin 594'e ulaşmış, ölümlerin
yüzde 33,4'ünden sorumlu
olan kalp ve dolaşım sistemi
hastalıkları yine en yaygın
ölüm nedenleri arasında yer
almıştır."

İnme belirtileri görüldü-
ğünde hemen 112 ile temasa
geçilmesinin hayati önem ta-
şıdığını vurgulayan Arsava,
inme riskinin azaltılmasına
yönelik yapılacaklara ilişkin
şunları kaydetti: "İnme riskini
azaltmak için sağlıklı yaşam
tarzı benimsenmeli. Bunun
için sigara ve alkol tüketimin-
den uzak durulmalı, düzenli
egzersiz yapılmalı, sağlıklı bes-
lenilmeli, stresten uzak kal-
maya gayret gösterilmeli. Ay-
rıca yüksek tansiyon, diyabet,
yüksek kolesterol gibi risk fak-
törleri olan kişiler, mutlaka
hekim kontrolünde olmalı ve
düzenli kontrollerini yaptır-
malı. Hastalık tanısı bulunan-
lar ise mutlaka tedavi edil-
meli." lANKARA-AA
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Aağlık Bakanı Fahrettin

Koca, "Ertesi gün ran-
devusu olan her has-

tamız, akşam saat 20.00'ye kadar
randevusuna onay verecek veya ge-
lemeyeceğini bildirecek. Bu sisteme
Onaylı Randevu Sistemi, MHRS'de
başlatılan bu yeni döneme de Onaylı
Randevu Dönemi diyoruz. Uygulama
pazartesi günü başlıyor." dedi. Koca,
Bakanlıkta düzenlediği "Ulusal Sağlık
Değerlendirme ve Koordinasyon Top-
lantısı"nda, sağlık yöneticileri ve ya-
zılım mühendisleri olarak sağlık hiz-
meti almayı son derece kolaylaştıracak
bir altyapı kurduklarını belirtti.
MHRS'nin, telefon ve internet erişi-
minin olduğu her yerde yepyeni bir
özellik kazandığını, modifiye edildiğini
aktaran Koca, şunları ifade etti: "Ertesi
gün randevusu olan her hastamız,
akşam saat 20.00'ye kadar randevu-
suna onay verecek veya gelemeye-
ceğini bildirecek. Bu sisteme Onaylı
Randevu Sistemi, MHRS'de başlatılan
bu yeni döneme de Onaylı Randevu
Dönemi diyoruz. Uygulama pazartesi
günü başlıyor. Onaylı Randevu Dö-
nemi hayırlı olsun. Yeni dönemde
ayrıcalıklı iki hasta grubumuz var,
65 yaş üstü hastalarla kanser hastaları.
Bu gruptaki hastalar, onay işlemle-
rinden istisnadır. Onaylı Randevu
Sistemi, hastanelerimize, hekimleri-
mize zamanı verimli kullanma imkanı
sağlayacak. Hasta, gelemeyeceği ran-
devuyu iptal edecek. Böylece, randevu
sadakatsizliği sebebiyle, şu an boş
kalan kapasitemizi hizmet bekleyen
hastalar için kullanabileceğiz. Boş
kalan her bir randevuda, sistemden
randevu alamayıp, talep bırakmış
hastalarımıza ulaşacağız. Öncelik,
talep bırakan hastalarda olacak."

Onaylı Randevu Sistemi sayesinde,
birçok branşta hastanın talebine 24

saat içinde cevap verebileceğine
işaret eden Koca, "Bu yeni sistemden,
beklenen sonucu alacağımıza ina-
nıyoruz. Taleplerin etkin şekilde kar-
şılanabilmesi içinse Randevu Koor-
dinasyon Merkezini devreye alıyoruz.
Bu merkezin faaliyetlerini şahsen
takip edeceğim." diye konuştu.

Toplantının ardından basın açık-
laması yapan Koca, verimlilik ilke-
sinin, her alanda olduğu gibi sağlık
sitemi ve sağlık hizmetinde de esas
olduğunu belirtti. Türkiye'deki sağlık
sisteminin sıradan bir sistem olma-
dığını, sağlık hizmetlerinin tama-
mının, bütün vatandaşlara sosyal
güvenlik kapsamında, bedelsiz su-
nulduğuna ve bunu sunabilen ender
ülkelerden biri olduğuna dikkati çe-
ken Bakan Koca, "Buna bağlı olarak,
sınırlı kaynakla sınır konulmayan
bir sağlık hizmeti talebini karşıla-
maya çalıştığımız da bir gerçektir.
Bir vatandaşımızın hissettiği herhangi
bir sağlık sorunu; ona, hizmet talep
etme ve özgürce başvurma hakkını
tanımaktadır. En büyük gücümüzse
sağlık çalışanlarımızdır. Onlara ça-
baları için teşekkür ediyorum." diye
konuştu. Sağlık Bakanlığını üstlendiği
günden itibaren, gerekli her hususta
vatandaşları bilgilendirmeyi esas al-

dığını belirten Koca, bu prensibin
değişmediğini ve aynı şekilde devam
ettiğini vurguladı. Koca, sosyal med-
yanın, sağlıklı bir bilgi kaynağı ol-
madığını, sağlıkla ilgili konularda
doğru bilgi kaynağının Sağlık Ba-
kanlığı olduğuna dikkati çekerek,
"Bilgi kirliliğinin önüne geçmek için,
tıpkı bugün olduğu gibi sizleri, Sağlık
Koordinasyon Kurulumuzun kararları
konusunda düzenli bir şekilde bil-
gilendireceğim. Sağlık Koordinasyon
Kurulu, yeni dönemdeki en önemli
değerlendirme organımızdır." şek-
linde konuştu. Bu reformun, he-
kimlerin kamuya geçişi başta olmak
üzere pek çok sonucu beraberinde
getirdiğini aktaran Koca, şunları
kaydetti: "Dünyada eşi görülmemiş
bir yasayla, malpraktis davalarına
ilişkin sorunlar, yine yakın bir dö-
nemde, kökten çözülmüştür. Sağlıkta
şiddet yasası sonucunda, şiddet olay-
ları önemli ölçüde azalmıştır. 'Beyaz
kod' uygulaması yanı sıra 'Gri Kod'
uygulaması pilot uygulama olarak
başlatılmıştır. Çalışmalarımız sonu-
cunda Beyaz kod sayısı 1 milyonda
31'den bir milyonda 14'e inmiştir.
Gri kod uygulanan bölgelerde ise
bu düşüş ilave olarak yüzde 50'den
fazladır." lANKARA-AA
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Türkiye’de her 
15 dakikada bir kişi
inme nedeniyle
yaşamını yitiriyor

Sağlık-Sen’den
MHRS için
kademeli sevk
zinciri önerisi

Bakan Koca: “Onaylı randevu dönemi
uygulaması pazartesi günü başlıyor”
Sağlık Bakanı Fahrettin Koca, hastane randevusunun bir gece önce onaylanmasını ge-
rektiren Onaylı Randevu Sistemine, 13 Mayıs Pazartesi günü başlanacağını açıkladı.

Bahar yorgunluğuyla
baş etmek için 6 öneri
Baharla beraber değişmeye baş-
layan gece-gündüz süreleri ve ik-
lim şartları ile beraber vücudu-
muzun yeni oluşan şartlara uyum
sağlamaya çalıştığını ifade eden
Medline Adana Hastanesi İç Has-
talıkları Uzmanı Dr. Meriç Zeydan,
‘bahar yorgunluğu’ olarak tanım-
lanan bu dönemde yaşanması
muhtemel fiziksel ve psikolojik
değişimlerle baş edebilmek için
yapılabilecekleri anlattı. Bahar
aylarında sıklıkla, yorgunluk hissi,
halsizlik, isteksizlik ve baş ağrısı
gibi şikâyetlerden yakınırız. Eğer
tıbbi olarak bu durumun altında
yatan başka hastalıklar yoksa,
bahar yorgunluğu sizin de kapınızı
çalışmış olabilir. Bu can sıkıcı du-
rumdan kurtulmak içinse bazı
basit davranış değişiklikleri ser-
gilemek gerekebiliyor. Baharla
beraber değişmeye başlayan gece-
gündüz süreleri ve iklim şartları
ile beraber vücudumuzun yeni
oluşan şartlara uyum sağlamaya
çalıştığını anlatan Medline Adana
Hastanesi İç Hastalıkları Uzmanı
Dr. Meriç Zeydan, ‘bahar yorgun-
luğu’ olarak tanımlanan bu dö-
nemde yaşanması muhtemel fi-
ziksel ve psikolojik değişimlerle
baş edebilmek için yapılabilecek-
leri şöyle sıraladı: Sadece bede-

nimizin değil zihnimizin de din-
lendiği en önemli zaman dilimi
olan uyku, genel sağlığımız için
önemli bir ihtiyaç olarak biliniyor.
Uykusuzluk ve düzensiz uyku
kendinizi yorgun hissetmenize
yol açarken düzenli uyku saatleri
ise gün içerisinde daha dinç his-
setmenize yardımcı olacaktır. Bu
nedenle yatma ve kalma saatle-
rinizi düzenleyerek geceleri 6-8
saat uyumaya çalışın. Güne baş-
larken Akdeniz tipi olarak da ad-
landırılan ve yumurta, zeytin,
beyaz peynir, domates, bol yeşillik
ve salatalık gibi besinlerden olu-
şan kahvaltınızı ihmal etmeyin.
Doğal yollardan C vitamini al-
maya özen gösterin. Bunun yanı
sıra gün içerisinde susamayı bek-
lemeden en az 2 buçuk ila 3 litre
su tüketin, kafein tüketiminizi ise
sınırlandırın. Kış aylarında kısmen
hareketsiz kalan vücudunuza es-
neklik kazandırmak için yoga ve
pilates en ideal tercihler arasında
geliyor. Bunun için özellikle sabah
güneşinden faydalanarak yapa-
cağınız esneme ve gevşeme ha-
reketleri vücudunuzun güne zinde
başlamasını sağlarken aynı za-
manda kışın yoksun kaldığınız D
vitamini almanıza da yardımcı
olacaktır. lANKARA-İHA

Sağlık-Sen'den, Merkezi Hekim
Randevu Sistemi'nin (MHRS) daha
işlevsel hale gelebilmesi için kade-
meli sevk zincirine geçilmesi, ilk
etapta MHRS'nin yüzde 20'sinin
aile hekimlerine tahsis edilmesi
önerilerinde bulunuldu. Sağlık-Sen
Stratejik Araştırmalar Merkezi (SA-
SAM) Hekim Koordinatörü Doç.
Dr. Ali Ramazan Benli, Sağlık Ba-
kanlığının MHRS ile ilgili yeni ha-
zırladığı düzenlemeye ilişkin sen-
dikanın hazırladığı raporu paylaştı.
MHRS'nin daha işlevsel hale gelmesi
için raporda üzerinde durulan ko-
nuları aktaran Benli, "MHRS'nin
daha işlevsel hale gelebilmesi için
kademeli sevk zincirine geçilmeli.
İlk etapta MHRS'nin yüzde 20'si
aile hekimlerine tahsis edilmeli."
ifadelerini kullandı. Aile hekimli-
ğinin dünyadaki uygulaması içeri-
sinde sevk zincirinin vazgeçilmez
bir durum olduğuna işaret eden
Benli, "Sevk zincirinin kurgulanması,
hastane başvurularını azaltacak,
hastanelerde uzman hizmet kali-
tesini artıracak ve sağlık maliyetle-
rini düşürecektir." değerlendirmesini
yaptı. Kademeli sevk sistemiyle bir-
çok sorunun önüne geçileceğini ve
sağlık hizmet kalitesinin daha da
artacağını belirten Benli, "Sevk zin-
cirini kurabilmek, davranış deği-
şikliği gerektirdiğinden zamana ya-
yılarak yapılmalıdır. Sistemin ha-
zırlanmasında aile hekimi başına
düşen kişi sayısını, OECD ortalaması
olan 2 bin rakamlarına çekebilmek
önemli bir aşamadır. Halihazırda
ülkemizde bir aile hekimi 4 bin ki-
şiye kadar bakabilmektedir. Bunun
için 28 bin olan aile hekimi sayısının
50 binin üzerine çıkarılması ge-
rekmektedir." açıklamasında bu-
lundu. Benli, sağlık sisteminin re-
habilitasyonunda sevk zincirine ge-
çişin önemli bir adım olduğunun
altını çizdi. lANKARA-AA

MUHTELİF TONER ALIMI mal alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu
maddesine göre açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda
EKAP üzerinden alınacaktır.  İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                       : 2024/567039
1-İdarenin
a) Adı                                    : BAHÇELİEVLER BELEDİYESİ 
                                             DESTEK HİZMETLER MÜDÜRLÜĞÜ
b) Adresi                               : Barbaros Caddesi 9 
                                             34188 Şirinevler BAHÇELİEVLER/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası: 2124843800 - 2124419999
ç) İhale dokümanının 

görülebileceği ve e-imza 
kullanılarak indirilebileceği 
internet sayfası                : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu mal alımın 
a) Adı                                    : MUHTELİF TONER ALIMI
b) Niteliği, türü ve miktarı     : 127 KALEM MUHTELİF TONER ALIMI.
                                             Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde 
                                             bulunan idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim 

edileceği yer                     : Bahçelievler Belediye Başkanlığı Bilgi İşlem Müdürlüğü
ç) Süresi/teslim tarihi           : Sözleşme imzalanmasına müteakip 60 gün içerisinde malların 
                                              tamamı Bilgi İşlem Müdürlüğü depolarına teslim edilecektir.
d) İşe başlama tarihi            : Sözleşme imzalandıktan sonra 7 iş günü içerisinde 
                                             işe başlanır.
3-İhalenin 
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                    : 12.06.2024 - 10:00
b) İhale komisyonunun 

toplantı yeri (e-tekliflerin 
açılacağı adres)               : Bahçelievler Belediyesi Encümen Toplantı Salonu
4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde

uygulanacak kriterler:
4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile

fiyat dışı unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.
4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve

ortaklık oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece
EKAP’tan alınır.

4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İhale konusu alımın tamamı veya bir kısmı alt yüklenicilere yaptırılamaz.
4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. Tedarik edilecek malların numuneleri, katalogları, fotoğraflarına ilişkin bilgiler ile teknik

şartnameye cevapları ve açıklamaları:
Belge Adı Açıklama Ortak Girişimlerde
Teknik Şartnameye Cevaplar ve Açıklamalar İsteklilerin cevap vermesi ve açıklamada

bulunması istenen hususlara, ihale dokümanı içerisinde yer alan teknik şartnameye cevaplar
ve açıklamalar standart formunda yer verilmiştir.Tek ortağın sunması yeterlidir.

Numune İhale Komisyonu değerlendirme aşamasında, Teknik Şartnamede belirtilen özellikte
tüm ürünler için 2' şer adet numuneyi İdareye sunacaklardır.Tek ortağın sunması yeterlidir.

Katalog Dileyen istekliler numune ile birlikte katalogda sunabilirler.Tek ortağın sunması
yeterlidir.

5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhaleye sadece yerli istekliler katılabilecektir.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek

olanların, e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile

imzalanarak, teklife ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden
gönderilecektir.

9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim
fiyatların çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir.
İhale sonucunda, üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda

geçici teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar: Teklif fiyatı ihale komisyonu tarafından aşırı düşük olarak tespit edilen

isteklilerden Kanunun 38 inci maddesine göre açıklama istenecektir. 

MUHTELİF TONER ALIMI
BAHÇELİEVLER BELEDİYESİ 

DESTEK HİZMETLER MÜDÜRLÜĞÜ

Resmi İlanlar www.ilan.gov.tr’de Basın: (2028001)
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Anneler Günü için hazırlıklarını
tamamlayan çiçekçi esnafı, karan-
filden laleye, papatyadan orkideye
kadar çeşit çeşit ürünle dükkan-
larını doldurdu. Bu güne dair ha-
zırlıkların yaklaşık 20 gün önceden
başladığını belirten Çimen, Anka-
ra'ya 8 tır çiçek ithalatının ger-
çekleştiğini, Türkiye'de üretilen
çiçeklerden ise 22 tırın başkente
geldiğini söyledi. Çimen, dükkan-
larda kazanblankadan karanfile,
papatyadan orkideye kadar birçok

çeşidin bulunduğunu dile getirerek,
mevsim itibarıyla da çiçeğin bol
olduğunu ifade etti. Annelerin bir
karanfille bile mutlu olduğunun
altını çizen Çimen, "Annelere özel
çiçek diye bir şey yok. Anne duy-
gusaldır, her çiçekle mutlu olur."
dedi. Çimen, bu güne özel en
ucuz ve kaliteli hediyenin ise çiçek
olduğuna işaret etti. Fiyatların her
bütçeye uygun olduğuna dikkati
çeken Çimen, "Dükkanlarımızda
100 liradan 3 bin liraya kadar

çiçek var. Bunlar tamamen çiçeğin
kalitesine göre değişiyor. Karanfilin
tanesi 15 ile 20 lira, gülün tanesi
75 ile 100 lira, papatyanın demeti

ise 100 ile 150 lira arasında deği-
şiyor. Mevsim itibarıyla fiyatları-
mızda artış yok, tamamen düşüş
var." diye konuştu. lANKARA-AA

Anneler için dükkanlar rengarenk çiçeklerle süslendi

Avustralya'nın Brisbane kentinde
yaşayan 77 yaşındaki çift, kendileri
gibi Avustralyalı Francis Birtles'in
1927'de İngiltere'nin başkenti Lon-
dra'dan Melbourne'e yaptığı 26 bin
kilometrelik dünya turunu tekrar-
lamaya karar verdi. Yaklaşık bir ay
önce uçakla İngiltere'ye giden çift,
Birtles'in kullandığı aynı model
"Bean" marka otomobili bir müze-
den satın aldı. Gençliğinde hayalini
kurduğu 100 yıllık araçla dünya

turunu, eşiyle gerçeğe dönüştür-
menin heyecanını yaşayan Langley
Kidby, Londra'dan yola çıktı. Fransa,
Almanya, Avusturya, Slovenya, Hır-
vatistan, Sırbistan ve Bulgaristan'ın
ardından dokuzuncu durakları Tür-
kiye olan çift, 12 ilin ardından Trab-
zon'a ulaştı. Trabzon'da otomobilleri
arızalanan çift, günün büyük bölü-
münü sanayide tamir olan araçla-
rının başında geçirmek durumunda
kaldı. lTRABZON-AA

Asırlık araçla dünya turuna çıkan
Avustralyalı çift, Trabzon’a ulaştı

Afet ve Acil Durum Yönetimi
Başkanlığının (AFAD) çalışma-
ları sonucu, arama ve kurtarma
operasyonlarında kullanılan 34
kalem ithal cihaz ve malzeme-
nin 14'ünün Türkiye'de üretil-
mesi sağlandı. AFAD, arama
kurtarma çalışmalarında kul-
lanılan malzemelerin yerlileş-
tirilmesi amacıyla başlattığı
proje kapsamında 10 Kasım
2023'te çalışmalara başladı.
Başkanlık yetkilileri, Ankara,
İstanbul ve İzmir'deki iş insan-
larıyla bir araya gelerek, arama
ve kurtarma operasyonlarında
kullanılan malzemeleri tanıttı.
Sanayiciler, kendi çalışma alan-
larına giren cihaz ve malze-
melerin üretimi için talepte bu-
lundu. Numuneler tedarik ede-
rek AR-GE çalışmalarına baş-
layan firmalar, arama kurtarma
operasyonlarında kullanılan ve
bugüne kadar Almanya, ABD,

Finlandiya, Hollanda, Fransa
ve İngiltere'den ithal edilen ci-
haz ve malzemelerden, kaldır-
ma yastığı, tripod, maske, ba-
tarya, baret, fan, dekontami-
nasyon solüsyonu ve enkaz altı
görüntüleme cihazının da ara-
sında bulunduğu 14'ünün üre-
timini sağladı. AFAD Arama ve
Kurtarma Daire Başkanı Kartal
Muhçı, yerli arama kurtarma
cihaz ve malzemelerinin ser-
gilendiği başkanlık binasında
projenin detaylarına ilişkin
açıklamalarda bulundu. Geç-
mişte arama kurtarma çalış-
malarında kullanılan malze-
me ve ekipmanların çoğunun
yurt dışından tedarik edildi-
ğini belirten Muhçı, cihazların
yerlileştirilmesinin ulaşılabi-
lirliği kolaylaştıracağını ve
Türkiye'ye ekonomik anlam-
da ciddi katkı sağlayacağını
söyledi.  lANKARA-AA

Hacı adayları için Harem Otogarı’nda
uğurlama merasimi düzenlendi

Afetlerde yerli ve milli arama
kurtarma cihazları kullanılacak

Diyanet İşleri Başkanı Ali Erbaş,
İstanbul'dan kutsal topraklara gi-
decek 360 kişilik hac kafilesi için
Harem Otogarı'nda düzenlenen
uğurlama merasimine katıldı. "Sür-
re Alaylarından Günümüze - Üs-
küdar Harem'den, Harem-i Şerif'e"
ismiyle düzenlenen program,
Kur'an-ı Kerim tilavetiyle başladı.
Diyanet İşleri Başkanı Erbaş, bu-
rada yaptığı konuşmada, Hacca
gitmenin, Kabe'ye ve Ravza'ya
yüz sürmenin, orada secde etme-
nin, tavaf yapmanın, Safa ile Mer-
ve arasında say etmenin, Arafat'ta
vakfeye durmanın ve günahlar
için af dilemenin bir mümin için
hayatının en önemli anlarından
birisi olduğunu söyledi. Hz. Pey-
gamberin "İslam 5 şey üzerine
inşa edilmiştir." hadisi şerifini ha-
tırlatan Erbaş, "Hac ibadeti de İs-
lam'ın temelleri üzerinde adeta
yükseldiği o beş esastan birisidir.

Bunu yapmak inşallah sizlere
nasip olacak. Buradan yola çıktı-
ğınız andan itibaren aziz kardeş-
lerim kalbinizde, gönlünüzde Allah
aşkı, Resulullah aşkı daha da ar-
tacak. 'Kabe-i Muazzama aşkı,
Ravza aşkı, Arafat'a bir an önce
varayım, vakfeye durayım, tövbe
istiğfar edeyim, ibadetlerimden
daha çok lezzet alayım.' İşte bütün
bunların niyetiyle bugün yola çı-
kıyorsunuz." diye konuştu. Erbaş,
hocaların bu yolda adaylara reh-
berlik edeceğini kaydederek, "Gi-
dip dönünceye kadar onlar Ka-
be'nin hikmetini sizlere anlata-
caklar. Haccın hikmetlerini, Ara-
fat'ın, Ravza'nın, Müzdelife'nin,
Mina'nın hikmetlerini sizlere an-
latacaklar, müzakere edeceksiniz.
İnşallah döndükten sonra ömrü-
nüzün sonuna kadar o heyecanla
İslam'ı yaşamaya devam edecek-
siniz." dedi. lİSTANBUL-AA
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lmanya'nın başkenti
Berlin’de düzenle-
nen 15. Petersberg

İklim Diyaloğu toplantısına Tür-
kiye adına katılan Türkiye, Çevre,
Şehircilik ve İklim Değişikliği Ba-
kan Yardımcısı ve İklim Başmü-
zakerecisi Fatma Varank, toplan-
tıya ve Türkiye’nin iklim hedefle-
rine yönelik değerlendirmelerde
bulundu. İklim değişikliğiyle mü-
cadelede kararların uluslararası
çerçevede alındığını belirten Va-
rank, bu yıl 11-22 Kasım 2024
tarihlerinde Birleşmiş Milletler İk-
lim Değişikliği Çerçeve Sözleş-
mesi’nin 29. Taraflar Konferan-
sı'nın (COP29) Bakü’de yapıla-
cağını anımsattı. Bu toplantıya
Azerbaycan Ekoloji ve Tabii Kay-
naklar Bakanı Muhtar Babayev’ın
başkanlık edeceğini dile getiren
Varank, şöyle devam etti: “İklim
zirveleri son yıllarda en geniş
çaplı toplantılarının başında ge-
liyor. Bu nedenle bu sene Türk
dünyasının uluslararası alanda
en görünür olacağı küresel bir
etkinlik, dost ve kardeş ülkemiz
Azerbaycan’da yapılacak. İklim
müzakerelerinde uzun yıllardır
deneyimli ve zorlu müzakereleri
yürütmüş bir taraf ülke olarak
bizlerin özel önem atfettiği bir
yıl 2024. Berlin’de Bakü süreci
öncesinde ülkelerin iklim bakanları
bir araya gelerek bu seneki iklim
gündeminin iki önemli konusu
olan iklim eylemi ve iklim finans-
manı konusunda politik diyalog
yürütüyor.”

Varank, Türkiye’nin G20 ülkesi
olsa da iklim değişikliğinde tarihi
sorumluluğu en az ülkelerden
biri olduğunu ifade ederek, ülke-

nin (emisyonlardaki) güncel so-
rumluluğunun da yüzde 1 civa-
rında olduğunu ve buna rağmen
Türkiye’nin üzerine düşen görev-
leri fazlasıyla yerine getirdiğini
kaydetti. Paris Anlaşması kapsa-
mında 2030 hedefli bir iklim pla-
nını ilgili bakanlıklarla birlikte
hazırlayarak Birleşmiş Milletler’e
(BM) sunduklarını dile getiren
Varank, şu bilgileri paylaştı: "Bu
planda kendimize çok önemli he-
defler koyduk. Bu hedefimizle,
alacağımız iklim politikası ön-
lemleriyle olağan senaryoda sa-
lacağımızı öngördüğümüz sera
gazı emisyonlarımızı 2030’a kadar
yüzde 41 azaltacağız. Burada eko-
nomi genelinde, enerjiden tarıma,
sanayiden ulaştırmaya yedi sek-
töre ilişkin hedeflerin yer aldığı
ve 2024-2030 dönemini kapsayan
İklim Değişikliği Azaltım Stratejisi
ve Eylem Planı'mızdan da bah-
setmek isterim. Burada 49 strateji
ve 200’den fazla eylemi ilgili Ba-
kanlıklarımızla hayata geçirerek
izleyeceğiz ve hedeflerimize ulaş-
mamıza ilişkin süreci verilerle ta-
kip edeceğiz. Bildiğiniz gibi ülke-
miz yenilenebilir enerjide ciddi
bir potansiyele sahip. Burada da

çok iddialı hedeflerimiz var. Ül-
kemizin kurulu güç elektrik üretim
kapasitesi 107,2 gigavata ulaşır-
ken, kapasitenin yüzde 56’sı ye-
nilenebilir enerji kaynaklarından
oluşuyor. 2035’e kadar ilave 68
gigavatlık yeni yenilenebilir enerji
üretim kapasitesi artışını başta
rüzgar ve güneş kaynaklı olmak
üzere planlıyoruz."

Varank, Cumhurbaşkanı Recep
Tayyip Erdoğan’ın 2021’de Tür-
kiye'nin 2053 net sıfır emisyon
hedefini ve yeşil dönüşüm vizyo-
nunu BM Genel Kurulu’nda açık-
ladığını anımsatarak, "Bu kap-
samda da 2053 net sıfır hedefimizi
gerçekleştirmeye yönelik uzun
dönemli iklim değişikliği strateji-
mizi hazırlıyoruz ve bu sene
COP29 öncesinde tamamlayarak
Bakü’de bu yol haritamızı açıkla-
mak istiyoruz.” dedi. Türkiye’nin
iklim eylemine desteğinin çeşitli
girişimlerle devam ettiğini ifade
eden Varank, “2017’de Sayın Emi-
ne Erdoğan Hanımefendi tara-
fından başlatılan ‘Sıfır Atık’ Ha-
reketi, BM Genel Kurul Kararı ile
küresel ölçeğe taşınarak, 30 Mart
günü ‘Uluslararası Sıfır Atık Günü’
olarak ilan edildi. Döngüsel eko-

nomiye geçiş ve Sıfır Atık Hareketi,
Türkiye’nin 2053 net sıfır emisyon
hedefine ulaşmasında kilit önemde
olup, sera gazı emisyonlarını azal-
tarak, hammadde ve doğal kay-
naklardan tasarruf sağlayarak as-
lında küresel bir yeşil dönüşü-
münü gerçekleştirmek için elzem.”
şeklinde konuştu.

Varank, dünya önemli bir dö-
nüşüm ve yeşil kalkınma devri-
minden geçerken bütün bu he-
deflerin bir gecede gerçekleştiri-
lemeyeceğinin bilincinde olun-
masını gerektiğini belirterek, şöyle
konuştu: "Size 2022’de alınan
COP27 kararlarından birini bu
vesile ile hatırlatmak isterim. Şarm
El Şeyh Uygulama Planı kararı
düşük karbonlu bir ekonomiye
küresel dönüşümün yılda en az
4 trilyon ila 6 trilyon dolarlık ya-
tırım gerektirdiğini vurguluyor.
Bu noktada bütün finansal yapı
ve gelişmiş ülkelerin elini taşın
altına koyması ve gelişmekte olan
ülkelerin yeşil dönüşümünün kü-
resel bir işbirliğiyle gerçekleşti-
rilmesi gerekiyor. İklim değişikliği
ile ilgili tartışmaların en felsefi
ve zor konusu hakkaniyet mese-
lesi. Nedir bu hakkaniyet? Sanayi
devrimi ve devamında kirleterek
ve kirlenerek kalkınmış ülkeler
şimdi gelişmekte olan ülkelere
diyor ki 'kirletmeden kalkın, tek-
nolojini benden satın al, o da en
son teknoloji olmayabilir, istediğin
miktarda hibe veremem, kredi
kullan, krediyi de iyi bir projen
olursa veririm'. Gelişmekte olan
ülkeler de doğal olarak bu yak-
laşıma tek bir ses olup karşı çıkı-
yor ve adil bir muamele talep
ediyor."  lBERLİN-AA

A

Türkiye, uzun dönemli iklim değişikliği
stratejisini açıklamaya hazırlanıyor
Türkiye İklim Başmüzakerecisi Fatma Varan, "2053 net sıfır hedefimizi gerçekleştir-
meye yönelik uzun dönemli iklim değişikliği stratejimizi hazırlıyoruz ve bu sene
COP29 öncesinde tamamlayarak Bakü’de bu yol haritamızı açıklamak istiyoruz." dedi.

Konstantinopolis tarihinde,
1204’te başlayan Latin istilası,
1261’de son bulmuş şehir tekrar
ele geçirilmiştir. “Palailogoslar”
devri olarak da adlandırılan bu
son dönemde, imparatorluğun
ekonomik durumu, kaynakların
daralması dönem mimarisinde
büyük bir yapı faaliyetine olanak
vermemiştir.

Khora Manastırı (Kariye Ca-
mii) olarak bilinen yapının kilise
binası, kiborion plan tipinde inşa
edilmiştir.  Kariye Camii, mima-
risi ve özellikle günümüze kadar
canlılığını koruyan mozaik ve
duvar resimleriyle Bizans sana-
tının en önemli yapıtlarındandır.
Arkeolojik çalışmalar neticesinde
beş yapım evresi olduğu tespit
edilmiştir. Birinci yapım evresi,
yalnızca doğu tarafındaki altya-
pıda görülmektedir, duvar tekniği
bakımından 5. yüzyıl sonları ile
6. yüzyıla tarihlenir. İkinci yapım
evresi 9. yüzyıla tarihlenmektedir.
11. yüzyılın sonunda Komne-
noslar döneminde, neredeyse
tamamen yıkılmış olan yapının
üzerine yeni bir kilise inşa edil-
miştir. Üçüncü yapım evresinin
kalıntıları, bugünkü yapının naos
duvarlarının alt kısmında görü-
lebilmektedir. Üçüncü evre yapısı,
bilinmeyen bir nedenle yıkılmış
ve 1120 yılında Isaakios Kom-
nenos tarafından baştan yaptı-
rılan dönem dördüncü evredir.
Beşinci yapım evresi 1314-1321
tarihleri arasında Theodoros Me-
tokhies tarafından yaptırılmıştır.
Yapının pano resimlerinin ta-
mamı dini içerikli ve
İsa’nın, Meryem
Ana’nın, azizle-
rin, diğer pey-
gamlerin ya-
şantılarından
bir kesit sun-
maktadır. Or-
todoks Hristi-
yanların hac mer-
kezlerinden kutsal
bir yer olan yapıda, mezar
şapeline geçişi sağlayan geçiş
kapısının solunda “üçleme” (Dee-
sis) panosunda yer alan İsa fi-
gürü, “Meryem’in ölümü” (koi-
mesis sahnesi), Kariye panoları
içinde başyapıt gibidir. Günü-
müze kadar kalmış olan moza-
ikler de büyüleyici güzelliktedir.   

1453 yılında İstanbul’un Fethi
ile Fatih Sultan Mehmed, kültürel
bir miras olarak devraldığı Kons-
tantinopolis’in hiçbir yapısına
zarar verilmesine izin vermedi.
Tebaanın dini yaşantısına da
müdahale edilmedi.  İstanbul’un
deha Fatih’i, her bakımdan harap
bulduğu İstanbul’u ticari, kültürel
ve şehircilik açısından bir impa-
ratorluğu yansıtacak görünümde
olması için hızla inşa faaliyeti
başlattı. Bu anlamda Konstanti-
nopolis’in ikinci kurucusu olarak

düşünebileceğimiz Fatih Sultan
Mehmet, İslamlaşmış “İstanbul”
olmuş şehri, kutlu fethin gücünü
dünyaya gösterirken diğer ta-
raftan amacı dünyanın siyasi ve
ekonomik merkezi konumunda
bir metropol inşası, nüfus plan-
laması şekillendirmekti. Fatih
Sultan Mehmed’in fetihten iti-
baren gösterdiği büyük hoşgörü
kendisinden sonra gelen padi-
şahlara da tevarüs etti. 

Khora Manastırı, İstanbul’un
Fethi’nden sonra elli sekiz yıl
daha kilise olarak işlevini sür-
dürdü. 1511’de cemaati kalma-
yınca II.Bayezid zamanında ca-
miye çevrildi sağ köşesine bir
minare eklendi. Bu işlemleri,
Osmanlı tarihinde savaş mey-
danında ilk ölen sadrazam olan
devrin sadrazamı Atik Ali Paşa
gerçekleştirdi.  Kilise camiye çev-
rilirken resimleri kazıyıp yok et-
mek yerine basit bir badana,
yer yer üstlerine tahta çakarak
gözlerden gizlenen eserlerin gü-
nümüze kadar korunarak gel-
mesi büyük Osmanlı hoşgörüsü
ve kültürüne işaret eder. Osmanlı
tarihinde bu şekilde yüzyıllarca
cami olarak kullanılan Kariye,
1947 yılında resimleri ortaya çı-
karılarak müzeye dönüştürüldü.
İstanbul’a gelen gezginlerin, sa-
nat tarihçilerinin büyük ilgi gös-
terdiği yapı müze olduğu dö-
nemde ziyaretçi akınına uğradı. 

Napolyon Bonapart “Dünya
tek bir ülke olsaydı, başkenti İs-
tanbul olurdu.” derken Fransız
yazar ve politikacı Alphonse de

Lamartin “Dünyaya
bir kere bak-

mak zorun-
daysan sa-
dece İs-
tanbul’a
bak!” söz-
l e r i y l e

dünyanın
gözündeki İs-

tanbul’un önemi-
ne örnek teşkil ediyor.

Asırlar boyu Doğu Roma İmpa-
ratorluğu, Osmanlı İmparator-
luğuna başkentlik yapmış kub-
belerin, minarelerin kutlu şehri
İstanbul’da  attığımız her adım-
dan, dokunduğumuz her var-
lıktan, verdiğimiz maddi manevi
tahribattan  sorumluyuz. İstan-
bul’u korumak ve kültürel mi-
rasına sahip çıkmak borcumuz. 

Kültür ve Turizm Bakanlığı
Vakıflar Genel Müdürlüğü mül-
kiyetinde olan ve 21 Ağustos
2020 tarihli Cumhurbaşkanlığı
Kararnamesiyle cami statüsüne
çevrilen İstanbul Edirnekapı’daki
Kariye Cami 79 yıl sonra fetih
ruhu ile ibadete açıldı, emeği
geçenler var olsun, hayırlı olsun.
Tarih bilinci ile mekânın ruhunu
okuyup, manayı birleştirebilen
ruhlara ne mutlu…

Kariye Camii fetih
ruhu ile ibadete açıldı
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UFUK AKYILDIZ
Beyoğlu Belediyesi tarafından her
ay düzenli olarak çölyak hastala-
rına glutensiz gıda desteği yapılıyor.
9 Mayıs Dünya Çölyak Günü do-
layısıyla glutensiz gıda paketlerinin
içeriğinin değiştirilerek daha zengin
hale getirildiği duyuran Beyoğlu
Belediyesi ilçedeki çölyak hasta-
larının gününü de kutladı.  Beyoğlu
Belediyesi, glütensiz gıda tüketmek
zorunda olan Çölyak hastalarına
yardım elini uzatmaya devam edi-
yor. Sosyal Yardım İşleri Müdürlüğü
bünyesinde hayata geçirilen Çölyak
Yardım Paketi Projesi ile çölyak
hastalarına her ay düzenli olarak
glütensiz gıda paketi yardımı ya-
pılıyor. Çölyak hastası vatandaşların
9 Mayıs Dünya Çölyak Günü’nü
kutlayan Beyoğlu Belediyesi, gelen
talepler doğrultusunda glütensiz
gıda paketinin içeriğinin zengin-
leştirildiğinin müjdesini verdi.
Paketler her ay
düzenli olarak
adrese teslim

Yenilenen glütensiz paket içeri-
ğinde; 2 adet Barilla Glütensiz
Makarna, 2 adet Schar Glütensiz
Un, 2 adet Schar Glütensiz Ekmek,
1 adet Gluno Glütensiz Tarhana,
1 adet Santa Sophia Glütensiz
Arpa Şehriye, 1 adet Ada Glütensiz
Tuzlu Kraker, 1 adet Ege Glütensiz
Puding ve 1 adet Dr. Glüten Glü-
tensiz Gofret bulunduğunu açık-
ladı. Glütensiz gıda paketinden
faydalanmak isteyen Beyoğlu’nda
ikamet eden çölyak hastalığına
sahip vatandaşların, çölyak rapo-
ruyla birlikte Beyoğlu Belediyesi
Sosyal Yardım İşleri Müdürlüğü’ne
başvurmaları gerekiyor. Sosyal in-
celeme sonrasında başvurusu onay-
lanan vatandaşların yardım pa-
ketleri, belediye ekipleri tarafından
her ay düzenli olarak adreslerine
teslim ediliyor.

Tuzla Belediyesi Kariyer
ve İstihdam Merkezi, iş
arayan vatandaşları işveren
ile buluşturmaya devam
ediyor. Tuzla Belediyesi
Kariyer ve İstihdam Mer-
kezi ile İŞKUR iş birliğince
Tuzla ve çevre ilçelerde
yaşayan vatandaşlar için
'Tuzla Kariyer ve İstihdam Buluş-
maları-40' toplu iş görüşmesi dü-
zenlendi. Tuzla Belediyesi Nikah
Sarayı’nda düzenlenen buluşmalar,
Gebze- Kocaeli ve yakın çevrelerde
faaliyet gösteren sektördeki öncü
18 firmaların insan kaynakları de-
partmanlarının katılımı ile gerçek-
leştirildi. Yoğun katılımın olduğu
buluşmalarda vatandaşlar, Tuzla
Belediye Başkanı Eren Ali Bingöl’e
teşekkürlerini iletti. Kocaeli Darı-
ca’dan iş bulmak amacıyla buluş-
malara geldiğini söyleyen Nurhan
Keskin, “İnsanların iş bulması ko-
nusunda oldukça güzel düşünül-
müş bir proje. Bu konuda belediyeyi
tebrik ediyorum. Her belediyenin

yapması gereken bir etkinlik
olduğunu düşünüyorum.
Üretim elemanı olarak bakı-
yorum, uygun bir iş bulursam
sevinerek buradan çıkacağım.
İş ararken böyle bir buluş-
manın gerçekleşiyor olması
insanlara büyük kolaylık sağ-
lıyor, bu açıdan da oldukça

verimli” dedi. Ömer Atay ise “Bu
buluşmaların çok yararlı olduğunu
düşünüyorum. İnsanların kendi-
lerini ifade edebileceği ve yete-
neklerini beyan edebileceği ortam-
lar, firmalar ile görüşebileceği, ken-
dilerine uygun iş imkanları bula-
bileceği yerler oldukça kıymetli.
Bu bakımdan istihdam buluşmaları
oldukça yararlı oluyor. Firmaların
kendilerine uygun kalifiye eleman
bulabilecekleri, iş arayanların da
aldığı eğitimlerine ve yeteneklerine
göre ideal pozisyonlara ulaşabile-
ceği bir buluşma olmuş. Dolayısıyla
burası benim için de ve buraya
başvuran kişiler için de gayet iyi
olacaktır” şeklinde konuştu.

Eyüpsultan Be-
lediye Başkanı
Dr. Mithat Bü-
lent Özmen
ESMEK (Eyüp-
sultan Beledi-
yesi Sanat ve
Meslek Eğitim

Kursları) El Emeği Ürünleri
Satış Mağazası ile Eyüpsul-
tan’ın ruhuna ve dokusuna
uygun ürünlerin satıldığı He-
diyem Eyüpsultan mağazasını
ziyaret etti. İlk olarak Eyüp-
sultan Belediyesi Engelsiz Ya-
şam Merkezi’nde eğitim alan
özel öğrencilerin ve Eyüsul-
tanlı kadınların el emeği ürün-
lerinin satıldığı “Hediyem
Eyüpsultan” mağazasını ge-
zerek incelemelerde bulunan
Başkan Özmen, “Üretici ka-
dınlar, engelli ve sosyal hizmet
alan hemşehrilerimiz için bir
gelir ve istihdam fırsatı sunan
mağazamızı tüm İstanbullu
hemşehrilerimize tavsiye ede-
rim. Eyüpsultan'a gelen mi-
safirler artık tamamen Eyüp-
sultan'a özgü tasarlanmış bu
ürünlerden alarak sevdikle-
rine hediye edip, yanlarında
Eyüpsultan'dan bir hatıra gö-
türebilirler” dedi.
"Eyüp oyuncakçılığı usta
ellerde hayat buluyor"

Başkan Özmen mağaza zi-

yaretinin ardından ESMEK El
Emeği Ürünleri Satış Mağa-
zası’nı gezdi. Üreticilerle tü-
keticileri bir araya getirerek,
Eyüpsultanlı vatandaşların
ekonomik ve sosyal yönden
kalkınmalarını sağlayan Eyüp-
sultan Sanat ve Meslek Eğitim
Kurslarında eğitim alan öğ-

rencilerin ürünlerinin satıldığı
ESMEK El Emeği Ürünleri Sa-
tış Mağazası hakkında bilgi
aldı. Eyüpsultanlı kadınların
el emeği göz nuru ürünlerini
inceleyen Başkan Dr. Mithat
Bülent Özmen, “Yüzlerce üre-
tici kadının el emeği, nadide
ürünlerini tüketiciyle buluş-

turduğu mağazalarımıza tüm
hemşehrilerimizi bekliyoruz”
şeklinde konuştu. Yazılı tarihi
1600’lü yıllara dayanan, Eyüp
Oyuncaklarının tanıtım ve yay-
gınlaştırılmasını desteklemek
ve gelecek nesillere aktarmak
amacıyla kurulan Eyüp Oyun-
cakları Atölyesini ziyaret eden
Başkan Özmen, şunları söy-
ledi: “500 yıllık bir Eyüpsultan
geleneği olan Eyüp oyuncak-
çılığı usta ellerde yeniden ha-
yat buluyor. Çocuklar için eği-
tici, antibakteriyel ve doğa
dostu ahşap oyuncakları tüm
İstanbullu hemşehrilerimize
tavsiye ediyorum. Mutlaka
mağazamızı gezip, Somut Ol-
mayan Kültürel Miras olarak
değerlendirilerek Ulusal En-
vantere de kaydedilen bu ta-
rihi oyuncakları görmeliler.”

VECHEDDİN ARVAS

“Seninle Başardık” söyleşileri
kapsamında Ziya Gökalp Ma-
hallesi’nde gençlerle buluşan
Başakşehir Belediye Başkanı
Yasin Kartoğlu yeni millert
bahçesinin müjdersini verdi.
İçinde kaykay pisti, bisiklet
ve yürüyüş yollarının yer ala-
cağı millet bahçesi nin ilk eta-
bının açıldığını duyuran Baş-

kan Kartoğlu en kısa zamansa
tamamının bitirileceğini dile
getirdi. Başakşehir Belediye
Başkanı Yasin Kartoğlu, yoğun
programına rağmen Başakşe-
hirli gençlerle buluşmalarına
aralıksız devam ediyor. Her
hafta farklı okulları ziyaret
eden Başkan Kartoğlu’nun bu
haftaki durağı TOKİ Mustafa
Kutlu İmam Hatip Ortaokulu
oldu. “Seninle Başardık” söy-

leşilerinde gençlerle bir
araya gelen Başkan
Kartoğlu, iş hayatı
ve meslek seçimleri
hakkında ipuçları
verdi. Gençler, Kar-
toğlu’nu dinlemek
için okulun konferans
salonunu doldurdu.
Ziya Gökalp Mahalle-
si’nde yapımı tamamlanacak
olan millet bahçesi projesinin

ilk parçasının açıldığını
dile getiren Başakşe-
hir Belediye Başkanı
Yasin Kartoğlu, “ Şu
anda 1. Etap’tan
Ağaoğlu’nun sonu-
na kadar büyük bir

millet bahçesi proje-
sine başladık. İlk par-

çasını bitirdik. İçinde
kaykay pisti de var. Orası kul-
lanılabilir şu anda. Proje de-

vam ediyor. Ziya Gökalp Ma-
hallesi’nde bulunan derenin
kenarı, bisiklet ve yürüyüş
yolları da olacak olan çok gü-
zel bir millet bahçesi olacak.
Ayrıca Ziya Gökalp’te dönü-
şüm hızlandıkça yeni sosyal
alanlar da kuracağız. Ben de
bir an önce dönüşsün istiyo-
rum. Sosyal faaliyetler için
gereken merkezlerimizi üre-
tebilelim.” diye konuştu.

Tuzla’da 40’ıncı kez düzenlenen
‘Kariyer ve İstihdam Buluşmaları’

osyal Yardım İşleri
Müdürlüğü tara-
fından hayata ge-

çirilen ve çocuklara küçük yaş-
ta trafik bilincini kazandırmak
amacıyla çalışmalarını yürüten
Trafik Eğitim Parkı, içerisinde
engelli parkuru da bulundur-
ması yönüyle İstanbul ilçe be-
lediyeleri arasında ilk olma
özelliği taşıyor. Trafik Eğitim
Parkı hizmet verdiği 9 yıl bo-
yunca 1400’e yakın özel ge-
reksinimli çocuğa trafik eğitimi
verdi. Küçükçekmece Beledi-
yesi Çocuk Trafik Eğitim Parkı
Yöneticisi Melek Bozacıoğlu,
‘’ Trafik ve İlk Yardım Haftası
dolayısıyla özel gereksinimli

çocuklarımızı ağırlamanın
mutluluğunu yaşıyoruz. Ku-
rumumuzda 5-12 yaş arası
çocuklar; üst geçit, yaya geçidi,
araç kullanımı ve trafik ışıkları
eğitimlerini alıyor. Ayrıca öğ-

rencilerimize okulda ve evle-
rinde kullanmaları için trafik
konulu boyama kitabı, puzzle
ve trafik eğitim kartları gibi
eğitici materyaller veriyoruz.
Trafik Eğitim Parkı’na ilçe dı-

şından da yoğun bir ilgi
var. Bizlerde uygunluk
durumumuza göre gelen
talepleri değerlendiriyo-
ruz. Birçok ilçe ve ilden
park ile ilgili bilgi almak
isteyenler, bu projeyi ör-
nek alarak kendi bölge-
lerinde hayata geçirmek
isteyenler oluyor’’ dedi.
Hem eğitim hem
sosyal aktivite

Alanında uzman trafik eğit-
menleri tarafından teorik ve
uygulamalı eğitimlerin verildiği
Trafik Eğitim Parkı, yılda 25
bin öğrenciyi misafir ederken,
kuruluşundan bu yana ise 150

bine yakın öğrenciye
ulaştı. Ayrıca parkın için-
de yer alan amfi tiyatro,
yürüyüş alanları ve ço-
cuk oyun alanları öğ-
rencilerin keyifli vakit
geçirmesini sağlıyor.
Trafik Eğitim Parkı’na

öğrenci toplulukları ve
bireysel olarak başvurular ka-
bul ediliyor. İl genelinden
parka misafir olmak isteyen
okullar hafta içi, bireysel baş-
vuruda bulunmak isteyen ki-
şiler ise Cumartesi günleri
misafir ediliyor. Konuyla ilgili
randevu ve ayrıntılı bilgi al-
mak isteyenler 444 4 360
nolu telefonu arayabilirler.

S

Trafik ve İlk Yardım Haftası kapsamında özel gereksinimli çocuklar Küçükçekmece Belediyesi Çocuk Trafik Eğitim Parkı'nda ağır-
landı. Halkalı Atakent'te bulunan parkta 20 çocuk hem eğlenerek, hem de trafik kurallarını öğrenerek parkın tadını çıkardı. 

Beyoğlu Belediyesi’nden
çölyak hastalarına
zengin gıda paketi

MÜZEYYEN 
HÜLYA GÜNAY

MUSTAFA
ŞAHİN

Çocuk Trafik Eğitim Parkı özel
gereksinimli çocukları ağırladı

İNAN 
ARVAS

Başkan Kartoğlu’ndan Başakşehir’e “Millet Bahçesi” müjdesi

Eyüpsultan el emeği mağazalarına
Başkan Özmen’den destek ziyareti
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urt içi ve yurt
dışı fuar etkin-
liklerine dünya-

nın en büyük savunma sanayi
buluşmalarından birisi olan
IDEF’in organizasyonunu üst-
lenerek yeni bir boyut kazan-
dıran KFA Fuarcılık, tanıtım
çalışmaları kapsamında Ma-
lezya’da bu yıl 18. kez düzen-
lenen DSA 2024 Fuarı’na ka-
tıldı. KFA Fuarcılık, sadece
sektör profesyonellerinin zi-
yaretine açık olan DSA 2024’te
uluslararası nitelikteki işbir-
liklerini güçlendirmeyi amaç-
lıyor. DSA 2024 Fuarı, 60 ül-
keden bin 200 şirket ve 45
ülkeden 400’ün üzerinde de-
legasyonun katılımıyla ger-
çekleştirildi. BTSO Yönetim
Kurulu Başkanı İbrahim Bur-
kay, Türkiye’nin yerli ve milli
teknolojilerle geliştirip fuarda
sergilediği ürünlerin bulun-
duğu stantları ziyaret etti.
IDEF 2025’te de yer alacak
firmalarla bir araya gelen Baş-
kan Burkay fuarda Türk Ha-
vacılık ve Uzay Sanayii (TU-
SAŞ) Yönetim Kurulu Başkan

Vekili Ömer Cihad Vardan,
TUSAŞ Genel Müdürü Prof.
Dr. Temel Kotil ile uzay sa-
vunma ve havacılık sektöründe
faaliyet gösteren kuruluşların
üst düzey yöneticileriyle bir
araya geldi.

BTSO Yönetim Kurulu Baş-
kanı İbrahim Burkay, Malezya
temasları kapsamında ayrıca
Kuala Lumpur’da araştırma
ve geliştirme merkezi olarak
R&D Center’da TUSAŞ’ın tek-
noloji merkezini de ziyaret
etti. TUSAŞ’ın ilk mühendislik
ofisi olmasının yanı sıra 120
uzman ve mühendisin istih-
dam edildiği merkezi inceleyen
Başkan Burkay, dünya gene-
linde farklı coğrafyalarda tek-
noloji ofisi bulunan TUSAŞ’ın
Malezya’daki ofisinin iki ülke
arasında uzun yıllara dayanan
yakın ilişkileri savunma ve ha-
vacılık alanında pekiştirdiğini
ifade etti. Başkan Burkay, “Ger-
çekleştirdiği projelerle sadece
ülkemizin değil, dünya hava-
cılık sektörünün de öncü ku-
ruluşları arasında yer almayı
başaran TUSAŞ’ın Malezya’da-

ki ofisi ülkedeki ulusal savun-
ma sanayinin yanı sıra hava-
cılık ve uzay sanayinin de güç-
lenmesine katkı sağlıyor. Sayın
Cumhurbaşkanımızın liderli-
ğinde ve TUSAŞ gibi öncü ku-
ruluşlarla ülkemizin uzay, sa-
vunma ve havacılık sanayinde
ulaştığı yetkinlik seviyesi ve
yakaladığı başarılarla bir kez
daha gururlandık. TUSAŞ Yö-
netim Kurulu Başkan Vekili
Sayın Ömer Cihad Vardan ve
TUSAŞ Genel Müdürü Sayın
Prof. Dr. Temel Kotil başta ol-
mak üzere, ülkemizin bayra-
ğını yüksek teknoloji alanında
da dalgalandıran tüm TUSAŞ
yetkililerine şükranlarımı su-
nuyorum” dedi.

BTSO Başkanı İbrahim Bur-
kay, bugüne kadar yurt içi ve
yurt dışındaki fuar organizas-
yonlarına imza atan KFA Fu-
arcılık’ın başarı çıtasını her
geçen gün artırdığını ifade
etti. Başkan Burkay, yurt içi
fuar organizasyonlarıyla faa-
liyet alanını genişleten KFA
Fuarcılık’ın Bursa Food Point
Fuarı’ndan Junioshow’a, Bursa

Textile Show’dan ev tekstili
sektörüne yönelik dünyanın
en büyük iki fuarından biri
olan HOMETEX fuarlarını ger-
çekleştirme becerisine sahip
olduğunu vurguladı. İbrahim
Burkay, “Bilgi ve birikimini
firmalar için yüksek değer üre-
ten bir yapıya kavuşturan KFA
Fuarcılık, Ticaret Bakanlı-
ğı’ndan ‘Yurt Dışı Fuar Dü-
zenleme Yetki Belgesi’ alırken,
Türkiye adına yurt dışı fuarlara
milli katılım organizasyonları
ve alım heyetleri düzenleyerek
firmalarımızı uluslararası alı-
cılarla buluşturuyor” diye ko-
nuştu.

KFA Fuarcılık’ın dünyanın
en büyük savunma sanayi fu-
arlarından birisi olan IDEF
2025’in tanıtımını DSA-2024’te
gerçekleştirdiklerini ifade eden
Başkan Burkay, “IDEF, hem
Türk savunma sanayisi şirket-
lerinin hem de küresel şirket-
lerin son teknoloji barındıran
platform ve sistemlerinin gö-
rücüye çıktığı önemli bir or-
ganizasyon olma özelliği taşı-
yor. KFA Fuarcılık olarak pay-

daşlarımızın katkısıyla, yerli
ve milli savunma sanayimizin
gücüne ve büyüklüğüne yakı-
şan bir fuar organize etmeyi
hedefliyoruz. İnşallah IDEF
2025 yeni işbirliklerinin te-
mellerinin atıldığı bir fuar ola-
cak” dedi.

IDEF’25 17’nci Uluslararası
Savunma Sanayii Fuarı T.C.
Cumhurbaşkanlığı himayele-
rinde, T.C. Millî Savunma Ba-
kanlığı ev sahipliğinde, T.C.
Cumhurbaşkanlığı Savunma
Sanayii Başkanlığı destekle-
riyle, Türk Silahlı Kuvvetlerini
Güçlendirme Vakfı yönetim ve
sorumluluğunda, KFA Fuarcılık
A.Ş. organizatörlüğünde 22-
27 Temmuz 2025 tarihleri ara-
sında İstanbul Fuar Merke-
zi’nde düzenlenecek. Dünya-
nın farklı coğrafyalarından ka-
tılımcı ve ziyaretçileri İstan-
bul’da buluşturacak olan IDEF
2025, KFA Fuarcılık organi-
zatörlüğünde yeni konseptiyle
birçok organizasyona da ev
sahipliği yapacak ve yeni iş-
birliklerinin sağlanmasına im-
kan sunacak. lMALEZYA-İHA

Limanlarda elleçlenen
yük ve konteyner miktarı
yılın ilk 4 ayında arttı
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Türkiye’nin geçen ay ihracatını en
fazla artırdığı ülke Romanya oldu
Türkiye'nin nisanda ihracatını değer
bazında en fazla artırdığı ülke Ro-
manya olurken, bu ülkeye yapılan
dış satım 676 milyon doları aştı.
Türkiye ile Romanya arasındaki
ticari ve ekonomik ilişkilerin geliş-
tirilmesi için atılan adımların so-
nuçları alınmaya başlandı. İki ülke
arasında özellikle enerji ve inşaat
alanında yapılan işbirlikleri de Ro-
manya'nın Türkiye'nin ihracatındaki
yerini ortaya koyuyor. Cumhur-
başkanı Recep Tayyip Erdoğan, ge-
çen ay Romanya Cumhurbaşkanı
Klaus Iohannis ile iki ülke ilişkile-
rinin ele alındığı bir telefon görüş-
mesi yapmış, Cumhurbaşkanı Yar-
dımcısı Cevdet Yılmaz da ülkeye
resmi ziyarette bulunmuştu. AA
muhabirinin Türkiye İhracatçılar
Meclisi verilerinden derlediği bil-
gilere göre, Türkiye'nin ihracatı ni-
sanda geçen yılın aynı ayına göre
yüzde 0,1 artarak 19,3 milyar do-
lara yükseldi. Türkiye'nin ihraca-
tının nisanda geçen yılın aynı ayına
kıyasla en fazla arttığı ülke, Ro-
manya oldu. Romanya'ya dış satım
156,1 milyon dolar artış gösterdi.
İhracat artışında Romanya'yı 145,8
milyon dolarla Hollanda, 88,2 mil-
yon dolarla Burkina Faso, 67,9
milyon dolarla ABD ve 61,6 milyon

dolarla Özbekistan izledi. Nisanda
Romanya'ya 676,5 milyon dolarlık,
Hollanda'ya 616,1 milyon dolarlık,
Burkina Faso'ya 92,4 milyon do-
larlık, ABD'ye 1 milyar dolarlık,
Özbekistan'a 180,8 milyon dolarlık
ihracat yapıldı. Romanya, nisan
ayında en fazla ihracat yapılan 8.
ülke oldu. Söz konusu ayda Tür-
kiye'nin en fazla dış satım yaptığı
ülkeler, Almanya, ABD, Birleşik Kral-
lık, Fransa, İspanya, İtalya, Irak ve
Romanya olarak sıralandı. Nisan
ayında Almanya'ya 1,3 milyar do-
larlık, ABD'ye 1 milyar dolarlık, Bir-
leşik Krallık'a 871,7 milyon dolarlık,
Fransa'ya 778,5 milyon dolarlık, İs-
panya'ya 778 milyon dolarlık, İtal-
ya'ya 760 milyon dolarlık ve Irak'a
709,2 milyon dolarlık dış satım ya-
pıldı. Kimyevi maddeler ve mamul-
leri sektörü, geçen ay 287,8 milyon
dolarla Romanya'ya en fazla ihracat
yapılan sektör oldu. Bu ülkeye, oto-
motiv endüstrisi 84,7 milyon dolarlık,
çelik sektörü 75,4 milyon dolarlık,
yaş meyve, sebze sektörü 36,6 mil-
yon dolarlık, demir ve demir dışı
metaller sektörü 33,1 milyon dolarlık
ürün satışı gerçekleştirdi. Nisan ayın-
da Romanya'ya en fazla ihracatı
375,5 milyon dolarla İstanbul mer-
kezli şirketler yaptı. lANKARA-AA

Türkiye nisanda 211 milyon 494 bin
dolarlık yaş meyve sebze ihraç etti
Akdeniz Yaş Meyve Sebze
İhracatçıları Birliği Başkanı
Ferhat Gürüz, Türkiye'den
nisanda 211 milyon 494 bin
dolarlık yaş meyve sebze ih-
raç edildiğini bildirdi. Gürüz,
yazılı açıklamasında, nisanda
ülke geneli yaş meyve sebze
ihracatında önemli gelişmeler
yaşandığını belirtti. Sektörün
nisanda 279 bin 88 ton ürü-
nü uluslararası pazarlarda
değerlendirdiğinin bilgisini
paylaşan Gürüz, söz konusu
dönemde en çok domates,
biber ve limon ihraç edildi-
ğini ifade etti. Gürüz, dış sa-
tımda ülkeler bazında ortaya
çıkan verilere değinerek, şun-
ları kaydetti: "Türkiye, nisan
ayında 211 milyon 494 bin

dolar yaş meyve sebze ih-
racatı gerçekleştirdi. Yılın
dördüncü ayında en fazla
ihracat yaptığımız ülke 45
milyon 64 bin dolarla Rusya
oldu. Bu ülkeyi 36 milyon
524 bin dolarla Romanya
ikinci sırada, 24 milyon 955
bin dolarla Ukrayna üçüncü
sırada izledi. Söz konusu
dönemde ihracat hacminde
en dikkat çekici artışları Ku-
veyt, Irak ve Gürcistan pa-
zarlarında yakaladık. Ku-
veyt'e yüzde 910 artışla 1
milyon 333 bin dolar, Irak'a
yüzde 129 artışla 19 milyon
636 bin dolar, Gürcistan'a
yüzde 113 artışla 6 milyon
353 bin dolar ihracat ger-
çekleştirdik." lANKARA-AA

Çin’in ihracatı ve
ithalatı nisanda arttı
Ülkenin yıllık bazda ihracatı
yüzde 1,5, ithalatı ise yüzde
8,4 artış kaydetti. Çin'in ih-
racatı marttaki düşüşün ar-
dından nisanda toparlanma
işareti verirken ithalatı da
önceki aya göre düşüş ya-
şanmasına rağmen yıllık
bazda arttı. Çin Gümrükler
Genel İdaresi verilerine göre,
nisan ayında ihracat yıllık
bazda yüzde 1,5 artışla
292,5 milyar dolara, ithalat
yüzde 8,4 artışla 220,1 mil-
yar dolara yükseldi. Dış ti-
caret fazlası da 72,4 milyar
dolar olarak hesaplandı.
Böylece, ihracat da ithalat
da marttaki düşüşün ardın-
dan yıllık bazda artış gös-
terdi. Martta ihracat yıllık
bazda yüzde 7,5, ithalat da
yüzde 1,9 gerilemişti. Ana-
listler, küresel talepteki ar-
tışın Çin'in ihracatının art-
masında etkili olduğunu,
dış satım ivmesinin gelecek
aylarda da devam etmesinin
beklendiğini belirtti. Dün-
yanın en büyük ihracatçısı
konumundaki Çin'in dış sa-
tımı 2024'ün ilk 2 ayında
yıllık bazda yüzde 7,1 art-

mış, martta yüzde 7,5 azal-
mıştı. Öte yandan, analistler,
ithalattaki yüzde 8,4'lük ar-
tışın büyük ölçüde geçen
yılki düşük baz etkisinden
kaynaklandığını belirterek
dış alımda geçen aya göre
düşüş olduğunu ifade etti.
İlk 2 ayda yıllık yüzde 3,5
artış gösteren ithalat, martta
yüzde 1,9 gerilemişti. Çin'in
dış ticareti hala küresel be-
lirsizlikler ve jeopolitik risk-
lerle karşı karşıya bulunuyor.
ABD ve Avrupa ülkelerin
Çin'de elektrikli araçlar ve
yenilenebilir enerji dona-
nımları gibi bazı yükselen
sektörlerde devlet destekle-
riyle yaratılan kapasite fazlası
üretimin küresel fiyatları dü-
şürerek yerel sanayileri olum-
suz etkileyeceğine dair en-
dişelerini dile getirirken buna
karşı tedbir alacaklarının işa-
retini veriyor. Çin'de, Kovid-
19 sonrası ekonomik topar-
lanmada sıkıntıların yaşandığı
2023'te hem ihracatta hem
de ithalatta azalış olmuştu.
İhracat, yıllık bazda yüzde
4,6, ithalat ise yüzde 5,5 azal-
mıştı. lANKARA-AA
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Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Uraloğlu,
ocak-nisan döneminde limanlarda el-
leçlenen yük miktarının 179 milyon
470 bin 869 tona, elleçlenen konteyner
miktarının ise 4 milyon 482 bin 347
TEU'ya ulaştığını bildirdi. Ulaştırma
ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu,
ocak-nisan döneminde limanlarda el-
leçlenen yük miktarının geçen yılın
aynı dönemine göre yüzde 5,9 artışla
179 milyon 470 bin 869 tona, elleçle-
nen konteyner miktarının ise yüzde
15,8 yükselişle 4 milyon 482 bin 347
TEU'ya ulaştığını bildirdi. Uraloğlu,
yaptığı yazılı açıklamada, Denizcilik
Genel Müdürlüğünce hazırlanan bu
yılın ocak-nisan dönemine ilişkin de-
nizcilik istatistiklerine ilişkin bilgi verdi.
Türkiye'nin deniz ticaretinden daha
fazla pay alması için çalışmalarını hız
kesmeden sürdürdüklerini belirten
Uraloğlu, "Ocak-nisan döneminde li-
manlarda elleçlenen yük miktarı, geçen
yılın aynı dönemine göre yüzde 5,9
artarak 179 milyon 470 bin 869 tona,
elleçlenen konteyner miktarı ise yüzde
15,8 yükselişle 4 milyon 482 bin 347
TEU'ya ulaştı." ifadelerini kullandı.
Uraloğlu, nisanda limanlarda elleçlenen
yük miktarının 45 milyon 80 bin 852
ton, konteyner miktarının da 1 milyon
130 bin 706 TEU'ya ulaştığına dikkati
çekti. Limanlarda nisanda gerçekleş-
tirilen ihracat amaçlı yükleme mikta-
rının geçen yılın aynı ayına göre yüzde
11,3 artışla 12 milyon 34 bin 614
tona yükseldiğine işaret eden Bakan
Uraloğlu, "İthalat amaçlı boşaltma
miktarı ise geçen yılın aynı ayına göre
yüzde 2,2 azalarak 22 milyon 360
bin 475 ton olarak gerçekleşti. Nisanda
dış ticaret taşımaları geçen yılın aynı
ayına göre yüzde 2,1 artışla 34 milyon
395 bin 89 ton olarak gerçekleşti."
bilgisini paylaştı. Limanlarda nisanda
deniz yoluyla yapılan transit yük taşı-
malarının 6 milyon 77 bin 466 ton
olduğunu kaydeden Uraloğlu, bu dö-
nemde kabotajda taşınan yük mikta-
rının 4 milyon 608 bin 297 ton oldu-
ğuna işaret etti. lANKARA-AA

BTSO Yönetim Kurulu Başkanı İbrahim Burkay, Türkiye’nin yerli ve milli teknolojilerle
geliştirip DSA 2024 Fuarı’nda sergilendiği ürünlerin bulunduğu stantları ziyaret etti.

Türkiye’nin yerli ve milli teknolojileri
MALEZYA DSA-2024 FUARI’NDA
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Anneler Günü alışverişi perakende
cirosuna 20 milyar lira katkı yapacak
Birleşmiş Markalar Derneği (BMD)
Başkanı Sinan Öncel, Anneler Günü
haftasında kartla yapılan alışveriş
hacminin 95 milyar TL’ye ulaşacağını
öngördüklerini belirterek, "Yani An-
neler Günü haftasının perakende
alışverişine yaklaşık 20 milyar TL
katkı vermesini bekliyoruz." ifadelerini
kullandı. BMD açıklamasına göre,
Anneler Günü öncesi başlayan he-
diyelik alışverişi perakende sektörüne
hafta başından itibaren kısmi bir
canlılık getirdi. Açıklamada görüş-
lerine yerine verilen Öncel, Anneler
Günü'nün yılbaşından sonra en çok
hediyelik alışverişinin yapıldığı gün
olduğuna dikkati çekerek, hediyelik
alışverişinin perakende cirolarına
olumlu yansıdığını ifade etti. Anneleri
elbette hiçbir gün unutmadıklarını
aktaran Öncel, "Ancak dünyada ol-
duğu gibi ülkemizde de yılın bir gü-
nünü sembolik olarak annelerimize
ayırıyoruz. Dileyen günün anısına
bütçesine göre bir hediye alıyor. Mar-
kalarımız bu özel günde müşterilerine
yardımcı olmak için kampanyalar

hazırladı." değerlendirmesini yaptı.
Cumartesi günü özellikle mücevher,
kozmetik gibi ürünlerin satışında
yüzde 100’e varan oranlarda artış
olacağını öngördüklerini kaydeden
Öncel, şunları kaydetti: "Merkez Ban-
kası banka ve kredi kartı harcama
verilerine göre geçen yıl Anneler
Günü haftasında giyim-ayakkabı, be-
yaz eşya, elektrik/elektronik, ku-
yumcular, mobilya ev tekstili, sağ-
lık-kozmetik ve yemek kategorilerinde
yaklaşık 43 milyar liralık kartlı har-
cama yapılmıştı. Söz konusu kate-
gorilerde bu yıl 26 Nisan haftasındaki
harcama tutarı 75,5 milyar lira dü-
zeyinde gerçekleşti. Anneler Günü
haftasında ise kartla yapılan alışveriş
hacminin 95 milyar TL’ye ulaşacağını
öngörüyoruz. Yani Anneler Günü
haftasının perakende alışverişine yak-
laşık 20 milyar TL katkı vermesini
bekliyoruz. Bir de elbette nakit üze-
rinden yapılan alışverişler de olacak.
Bunları da eklediğimizde ciroların
çok daha yukarıya çıkacağını söyle-
yebiliriz." lANKARA-AA
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Merkez Bankası’nın 2024 en-
flasyon tahminini yüzde 38’e
çıkarmasını değerlendiren
ATSO Başkanı Ali Bahar, "Eko-
nomi yönetimi şu ana dek frene
sert basmadı ve doğru yaptı.
Aksi halde iflas ve konkordato
başvurularında çok sert bir
yükseliş görebilirdik" dedi. Mer-
kez Bankası, enflasyon raporu
ile 2024 yıl sonu enflasyon
tahminini yüzde 36’dan yüzde
38’e çıkardı. Gelecek yıla ait

tahminini ise yüzde 14’te sabit
bıraktı. Antalya Ticaret ve Sa-
nayi Odası (ATSO) Yönetim
Kurulu Başkanı Ali Bahar, ya-
pılan revizyonun hizmet fiyat-
larındaki karılığın, iç talepte
canlılığın ve kısmen de olsa
petrol fiyatlarındaki yükselişin
etkili olduğunu kaydetti. Eko-
nomide yaşanan kredi kartı,
perakende satış verileri gibi
konulara sık sık gündeme ge-
tirdiklerini kaydeden ATSO Baş-

kanı Ali Bahar, "Kredi kartı har-
camalarındaki artışın devam
etmesi, perakende satış verile-
rinin hala çift haneli artıyor
olması, tüketim malı ithalatının
yükseliyor olması bizim de ken-
di içimizdeki toplantılarda sık
sık gündeme getirdiğimiz ko-
nular" dedi. Ekonomi yönetimi
tarafından atılan adımların
memnuniyet verici olduğunu
belirten Başkan Bahar, sözlerini
şöyle sürdürdü: "Ekonomi yö-

netimi, şu ana dek frene sert
basmadı ve doğru yaptı. Aksi
halde iflas ve konkordato baş-
vurularında çok sert bir yükseliş
görebilirdik. Ancak bu ılımlı

yavaşlama politikasının yan et-
kisi olarak, enflasyonun da
arzu edilenden daha gecikmeli
olarak gerilediği bir süreç ya-
şıyoruz." lANKARA-İHA

Bankacılık sektörünün kredi hacmi,
geçen hafta 36 milyar 243 milyon
lira artarak 13 trilyon 133 milyar
899 milyon liraya yükseldi. Ban-
kacılık Düzenleme ve Denetleme
Kurumu (BDDK) tarafından ya-
yınlanan haftalık bültene göre,
sektörün kredi hacmi 3 Mayıs iti-
barıyla 36 milyar 243 milyon lira
artış gösterdi. Söz konusu dönemde
toplam kredi hacmi 13 trilyon 97
milyar 656 milyon liradan 13 tril-
yon 133 milyar 899 milyon liraya
yükseldi. Bankacılık sektöründe
toplam mevduat da bankalar arası
dahil geçen hafta 213 milyar 645
milyon lira azalarak 15 trilyon 609
milyar 221 milyon liraya geriledi.
Tüketici kredilerinin tutarı, 3 Mayıs
itibarıyla 7 milyar 977 milyon lira
artışla 1 trilyon 647 milyar 172
milyon liraya yükseldi. Söz konusu
tutarın 444 milyar 739 milyon
lirası konut, 90 milyar 600 milyon
lirası taşıt ve 1 trilyon 111 milyar
832 milyon lirası ihtiyaç kredile-
rinden oluştu. Bu dönemde taksitli
ticari kredilerin tutarı 2 milyar
391 milyon lira artarak 1 trilyon
620 milyar 779 milyon liraya çıktı.
Bankaların bireysel kredi kartı ala-
cakları ise yüzde 1,3 artışla 1
trilyon 412 milyar 832 milyon li-
raya çıktı. Bireysel kredi kartı ala-
caklarının 558 milyar 67 milyon
lirasını taksitli, 854 milyar 764
milyon lirasını taksitsiz borçlar
oluşturdu.
Yasal öz kaynaklar arttı

Bankacılık sektöründe takipteki
alacaklar, 3 Mayıs itibarıyla önceki
haftaya göre 1 milyar 447 milyon
lira yükselişle 204 milyar 874 mil-
yon liraya çıktı. Takipteki alacak-
ların 164 milyar 7 milyon lirasına
özel karşılık ayrıldı. Aynı dönemde
bankacılık sisteminin yasal öz kay-
nakları, 28 milyar 930 milyon lira
artarak 2 trilyon 864 milyar 14
milyon lira oldu. lİSTANBUL-AA

Bankacılık sektörünün kredi
hacmi geçen hafta 13 trilyon
133,9 milyar lira oldu

ürkiye Cumhuriyet
Merkez Bankası
(TCMB) Başkanı

Fatih Karahan,  Merkez Bankası
İdare Merkezi'nde düzenlediği
bilgilendirme toplantısında, yılın
2. Enflasyon Raporu'nu paylaştı.
Orta vadeli tahminler oluşturu-
lurken enflasyon görünümünde
belirgin bir iyileşme sağlanana
kadar para politikasındaki sıkı
duruşun sürdürüleceği ve eko-
nomi politikalarındaki eşgüdü-
mün korunacağı bir görünümü-
nün esas alındığını belirten Ka-
rahan, "Bu çerçevede, 2024 yıl
sonu enflasyon tahminini 2 puan
yukarı güncelleyerek yüzde 38'e
çektik. 2025 ve 2026 tahminlerini
sırasıyla yüzde 14 ve yüzde 9
seviyesinde koruduk. Orta vadede
ise enflasyonun yüzde 5'te istikrar
kazanmasını hedefliyoruz. Tah-
min aralıklarının alt ve üst nok-
taları da 2024 yılı için yüzde 34
ve 42, 2025 yılı için ise yüzde 7
ve 21'e tekabül etmektedir." diye
konuştu. Karahan, 25 metreküp
bedelsiz doğal gaz kullanımı dü-
zenlemesinin sona ermesinin,
mayısta aylık enflasyonu 0,7
puan yukarı yönlü etkileyeceğinin
altını çizerek, şunları kaydetti:
"Bunun yanı sıra, olumsuz baz
etkisiyle enflasyon mayıs ayında
zirveye ulaşacaktır. Böylece, po-
litika iletişiminde sıklıkla vurgu-
ladığımız geçiş döneminin so-
nuna gelmiş olacağız. Para poli-
tikasındaki kararlı duruşumuz,
yurt içi talepte dengelenme, Türk
lirasında reel değerlenme ve en-
flasyon beklentilerindeki düzelme

vasıtasıyla aylık enflasyonun ana
eğilimini düşürecektir. Böylelikle,
yılın geri kalanında enflasyonun
istikrarlı olarak gerileyeceği de-
zenflasyon dönemine gireceğiz.
Bu dönemde, olumlu yöndeki
baz etkileri ve daha önemlisi en-
flasyonun ana eğilimindeki dü-
şüşün devamı etkili olacaktır.
"Mevsimsellikten arındırılmış or-
talama aylık enflasyonun yılın
3. çeyreğinde yüzde 2,5 civarına,
son çeyrekte ise yüzde 1,5'in bir
miktar altına gerileyeceğini ön-
gördüklerine dikkati çeken Ka-
rahan, sıkı parasal duruşun sür-
dürülmesi ve hizmet enflasyo-
nundaki katılığın zayıflamasıyla,
enflasyonun ana eğiliminde ge-
rilemenin 2025'te de devam ede-
ceğini söyledi. Karahan, 2024
yılı tahmin güncellemesinin ne-
denlerine değinerek, yılın ilk çey-
reğindeki makroekonomik ge-
lişmelerin bu konuda belirleyici

olduğuna işaret etti. Dirençli sey-
reden talep koşulları nedeniyle
yılın ilk yarısında çıktı açığının
önceki rapor öngörülerine göre
daha yukarıda olacağını tahmin
ettiklerini anlatan Karahan, şu
değerlendirmede bulundu: "Sıkı
para politikası ve maliye politi-
kasının eşgüdümünün katkısıyla,
iç talepteki dengelenme süreci
devam edecektir. Bu görünüm
altında, çıktı açığı tahmini gün-
cellememiz 2024 yılı enflasyon
tahminimizi 0,4 puan artırıcı
yönde etkilemiştir. Türk lirası
cinsi ithalat fiyatları, gıda en-
flasyonu ve yönetilen yönlendi-
rilen fiyat varsayımlarımızdan
gelen toplam etkiyi eksi 0,2 puan
olarak hesaplıyoruz." Teknik bir
ayarlama olarak faiz koridorunun
martta genişletildiğini belirten
Karahan, "Ekonomik birimlerin
beklentilerindeki ayrışma ve olası
oynaklıklara karşı parasal akta-

rımın etkinliğini artırmak ama-
cıyla makroihtiyati politikaları
uygulamaya devam ediyoruz.
Bu kapsamda, iç talepteki den-
gelenmeyi desteklemek amacıyla
Türk lirası ticari ve ihtiyaç kredisi
büyüme sınırlarını yüzde 2'ye
düşürürken, kredi büyümesine
dayalı zorunlu karşılık tesisi uy-
gulaması getirdik ve menkul kıy-
met tesisini kaldırdık." dedi.

Kredi kartı azami faiz oranla-
rının yükseltildiğini hatırlatan
Karahan, parasal aktarım me-
kanizmasını güçlendirdiklerini
ve TL mevduatın payının artırıl-
ması için hedeflere bağlı olarak
TL zorunlu karşılıklara faiz öde-
mesine başladıklarını anlattı. TL
mevduat payı artış hedeflerini
de güncellediklerini dile getiren
Karahan, "Piyasa mekanizmala-
rının işlevselliğini artıracak ve
makro finansal istikrarı güçlen-
direcek şekilde menkul kıymet
tesis uygulamasını bugün itiba-
rıyla tamamen sonlandırdık. Böy-
lece, tahvil piyasasının işlevsel-
liğinin artmasını, getiri eğrisinin
normalleşmesini ve parasal ak-
tarımın güçlenmesini sağladık."
diye konuştu. Karahan, nisan
ayında kartla yapılan harcama-
ların reel bazda zayıfladığını,
imalat sanayi firmalarının gele-
ceğe yönelik yurt içi sipariş bek-
lentilerinin de çeyreklik bazda
gerilediğini aktararak, "Tüketim
malları ithalatı, nisanda artış kay-
dederek bu görünümden ayrıştı.

Bu çerçevede parasal sıkılaştır-
manın iç talebe etkilerini çeşitli
göstergeler üzerinden yakından
takip etmekteyiz. İç talebe ilişkin
görünüme kıyasla yurt içi üretim
daha ılımlı seyir izlemektedir."
diye konuştu. Enflasyon ana eği-
liminin, geçmiş enflasyona en-
deksleme eğilimi ve ücret gün-
cellemelerinin de etkisiyle ocakta
artışa döndüğüne işaret eden
Karahan, "Ana eğilim, takip eden
aylarda zayıflayarak aralıktaki
seviyesine dönmüş, ancak yılın
ilk Enflasyon Raporu'nda öngör-
düğümüz patikanın üzerinde sey-
retmiştir." dedi. Karahan, gıda fi-
yatlarındaki güçlü artışa da dikkati
çekerek, sözlerini şöyle sürdürdü:
"Özellikle kırmızı et fiyatları bu
gelişmede öne çıkmıştır. 12 ve
24 ay sonrası enflasyon beklenti-
leri gerilerken, yıl sonu beklentileri
Enflasyon Raporu tahminlerimizin
üzerinde seyretti. Öngörülerimizin
aksine, yılın ilk çeyreğinde toplam
talep koşulları güçlü seyretmiş,
kredi kullanımında artış gerçek-
leşmiştir. Reel ücretlerdeki artış
yurt içi talep koşullarını destek-
leyen bir unsur oldu. Geçmiş en-
flasyona endeksleme davranışı,
hizmet enflasyonunda ataletin
korunmasını beraberinde getirmiş,
kira alt grubu bu bağlamda öne
çıkmıştır. Enflasyon görünümün-
deki bozulmayı dikkate alarak,
politika faizinde güçlü bir artış
ve parasal koşullarda ek sıkılaşma
yaptık." lANKARA-AA

T Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası (TCMB) Başkanı Fatih Karahan, 2024 yıl sonu enflasyon tahminini 2 puan yukarı güncel-
leyerek yüzde 38'e çektiklerini ve 2025 ve 2026 tahminlerini sırasıyla yüzde 14 ve yüzde 9 seviyesinde koruduklarını bildirdi.

Bahar: “Ekonomi yönetimindeki istikrar iflasları engelledi”
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TCMB Başkanı Fatih Karahan: 2024 yıl sonu
enflasyon tahminini yüzde 38 olarak güncelledik

Bakan Işıkhan’dan iş sağlığı ve güvenliği
denetimlerinde kararlılık vurgusu
Çalışma ve Sosyal Güvenlik Ba-
kanı Vedat Işıkhan, iş sağlığı ve
güvenliği (İSG) konusunda de-
netimleri sıkılaştırarak devam
ettireceklerini belirterek, "Tüm
kesimlere sesleniyorum; iş sağlığı
ve güvenliği konusunda gereken
önlemleri alın, mevzuatı uygu-
layın. Mevzuat hükümlerini uy-
gulamayan herkese karşı politi-
kamızdan taviz vermeden ge-
reken tedbirleri almaya devam
edeceğiz." dedi.  Ülkemizde İş
Sağlığı ve Güvenliği Kanunu'nun
yayınlanmasını takiben 2013 yı-
lından 2022 yılına kadar geçen
9 yıllık süreçte 100 binde ölümlü
iş kazası oranında yüzde 36,5
azalma söz konusu oldu." Işık-
han, Türkiye'nin İş Sağlığı ve
Güvenliği Kanunu ve alt düzen-
lemelerini hayata geçirerek, bu
alanda önemli bir reforma imza
attığını belirterek, şu bilgileri
paylaştı: "Türkiye'de son 21 yılda
iş yeri sayısı yüzde 201, çalışan
sayısı yüzde 250 artmasına rağ-

men, 100 bin işçide ölümlü iş
kazası oranı yüzde 50 azaldı.
Bakanlığımız kişisel koruyucu
donanımların piyasa gözetimi
ve denetimini aralıksız sürdü-
rüyor. Kişisel koruyucu donanım
kapsamında ilk akla gelen baret,
toz maskesi, emniyet kemeri, iş
ayakkabısı ve eldiveni gibi ürün-
ler dışında, tüketicilere yönelik
güneş gözlüğü, can yeleği ve
sporcu ekipmanları da Bakanlı-
ğımızca denetleniyor." İstanbul
Beşiktaş'ta 29 işçinin yaşamını
yitirdiği yangın ile Antalya'da 1
kişinin hayatını kaybettiği tele-
ferik kazasına da değinen Işık-
han, şunları söyledi: "Hayatını
kaybeden 29 işçimiz ve 1 va-
tandaşımıza tekrar Allah'tan rah-
met, ailelerine başsağlığı diliyo-
rum. Gerçekten vatandaşımızın
sağlığını ve güvenliğini düşü-
nerek hareket etmemiz, tavır ve
duruş almamız lazım. Biz devam
eden hukuki sürecin takipçisi
olacağız.” lANKARA-AA

İTO Başkanı Avdagiç’ten
‘enflasyon hedefi’ açıklaması
İstanbul Ticaret Odası Başkanı
Avdagiç, enflasyonla mücade-
lenin çok önemli olduğunu be-
lirterek, "İhracatçının rekabet-
çiliğini zora sokacak ve ithalatın
cazibesini artıracak kur politi-
kasının oluşturduğu riskleri de
yakından takip etmek önemli."
dedi. Şekib Avdagiç, yaptığı
yazılı açıklamada, Türkiye
Cumhuriyet Merkez Bankasının
(TCMB) 2024 yıl sonu TÜFE
tahminini yüzde 36'dan yüzde
38'e yükseltmesinin ekonomik
programın başarısına gölge dü-
şürecek boyutta bir değişiklik
olmadığını, bilakis, cari piyasa
koşullarını eş zamanlı olarak
programa ve hedeflere
yansıtan bu dina-
mik ve tutarlı
yak la ş ımın
hem yurt içi
hem de ulus-
lararası pi-
yasada eko-
nomi prog-
ramına gü-
veni pekişti-
receğini belirt-
ti. Enflasyonun
temmuz ayıyla
birlikte baz etkisinin
de desteğiyle zirve sevi-
yesinden hızla geri çekilmesini
beklediklerini ifade eden Av-
dagiç, böylece Türkiye'nin de-
zenflasyonist sürece girmiş ola-
cağını vurguladı. Avdagiç, en-

flasyonla mücadeleye işaret
ederek, enflasyonun baz etki-
siyle yıllık bazda düşüyor ol-
masının önemli olduğu, asıl
takip edilmesi gereken verinin
aylık enflasyon oranları oldu-
ğunu belirtti. İTO Başkanı Av-
dagiç, "Önemle üzerinde dur-
duğumuz bir husus da daha
evvel de ifade ettiğimiz gibi
döviz kuru ile enflasyon ara-
sındaki korelasyonun bozul-
maması gerektiğidir. Enflas-
yonla mücadele çok önemli.
Bu süreçte aynı zamanda ih-
racatçının rekabetçiliğini zora
sokacak ve ithalatın cazibesini
artıracak kur politikasının oluş-

turduğu riskleri de ya-
kından takip etmek

ve bu konuda da
gerekli tedbirleri
almak çok
önemli." de-
ğerlendirme-
sinde bulun-
du. Yeni eko-
nomi progra-
mının yeni bir

kalkınma hika-
yesine dönüştü-

rülmesi gerektiğini
vurgulayan Avdagiç,

sürdürülebilir büyümeyi
gerçekleştirmek için yüksek
teknolojiye dayalı üretim ve
ihracat stratejileri geliştirmenin
zorunlu hale geldiğini ifade
etti. lİSTANBUL-AA
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Bakan Yerlikaya,
Türkiye'de son

dört yılda meyda-
na gelen yangın-

larda 168 bin 194
hektar orman ala-
nının zarar gördü-

ğünü belirterek
"Bu dönemde,

AFAD'ın jandarma
ile birlikte müda-
hale ettiği yangın

sayısı 278. 122 va-
tandaşımız hayatı-

nı kaybetti" dedi.
İçişleri Bakanı Ali Yerlikaya,
Tarım ve Orman Bakanı İbra-
him Yumaklı ve orman yan-
gınlarına hassas illerde görevli
23 ilin valisiyle, Yangın Yönetim
Merkezi'nde gerçekleştirilen
"2024 Orman Yangınlarıyla
Mücadele Hazırlık Toplantısı"na
katıldı. Toplantıda, Tarım ve
Orman Bakanlığı Orman Genel
Müdürü Bekir Karacabey ta-
rafından, Yangın Yönetim Mer-
kezinin işleyişi ve Türkiye'deki
orman yangınlarıyla mücadele
konusunda yürütülen çalışma-
lara dair sunum yapıldı.
Senaryo gereği
çıkan orman
yangınına
müdahale edildi

Sunum esnasında, Antal-
ya'nın Döşemealtı ilçesinde tat-
bikat amaçlı kontrollü yangın
çıkarıldı. Yangına müdahale
için yapılacak planlama, Yangın
Yönetim Merkezinden yönetil-
di. Yapılan planlamanın ardın-
dan, önce hava, sonra kara
araçlarıyla yangına müdahale

edildi ve yangın kontrol altına
alındı. Ardından, Bakanlar İb-
rahim Yumaklı ve Ali Yerlikaya
tarafından açıklama yapıldı.
Bakan Yerlikaya, ormanları,
doğal ve beşeri sebeplerden
kaynaklı yangılara karşı koru-
mak için büyük bir mücadele
içerisinde olduklarını vurguladı.
İklim değişikliği ve küresel ısın-
manın etkilerinin en fazla gö-
rüldüğü bölgelerin başında Tür-
kiye'nin de içinde yer aldığı
Akdeniz kuşağının bulundu-
ğunu anımsatan Yerlikaya, bu
kuşaktaki ülkelerde her yıl or-
man yangınlarında büyük ar-
tışlar yaşandığını bildirdi.  "Son
4 yıl içinde meydana gelen
yangınlarda 122 vatandaşımız
hayatını kaybetti"

Bakan Yerlikaya, Türkiye'de
son dört yılda toplam 7 bin
225 orman yangınının mey-
dana geldiğini dile getirerek,
"Bu yangınlarda toplam 168
bin 194 hektar orman alanı
zarar gördü. Bu dönemde,
AFAD'ın jandarma ile birlikte
müdahale ettiği yangın sayısı

278. Üzülerek ifade etmeliyim
ki son dört yıl içinde meydana
gelen yangınlarda maalesef
122 vatandaşımız hayatını kay-
betti." diye konuştu. 

"AFAD tarafından kullanılan
ödenek miktarı 81 milyon lirayı
aştı"

Son bir yılda ise Türkiye'de
çıkan 2 bin 272 orman yangı-
nında 15 bin 891 hektar alanın
zarar gördüğünü aktaran Yer-
likaya, bu yangınlarda 71 yer-
leşim yerinin ve 6 bin 587 va-
tandaşın başarıyla tahliye edil-
diğini kaydetti. Bakan Yerlikaya,
"Son üç yılda ise orman yan-
gınları sonrası, AFAD tarafından
kullanılan ödenek miktarı da
her geçen yıl artıyor. Geçen yıl
81 milyon lirayı aştı." ifadelerini
kullandı. Yerlikaya, orman yan-
gınlarıyla mücadele anlamında,
Tarım ve Orman Bakanlığının
liderliğinde ilgili tüm bakan-
lıklar ve çeşitli kamu kurum
ve kuruluşlarıyla seferberlik
ruhuyla hareket ettiklerine işa-
ret etti. Özellikle üçüncü ve
dördüncü seviyede meydana

gelen orman yangınlarında
AFAD olarak mücadeleye ka-
tıldıklarını ifade eden Bakan
Yerlikaya, Tarım ve Orman Ba-
kanlığından gelen talepler doğ-
rultusunda yangınların bir an
önce söndürülmesi için büyük
gayret gösterdiklerini söyledi.
Yerlikaya, insan kaynaklı çıkan
orman yangınlarına karşı va-
tandaşlara da çağrıda buluna-
rak, bu konuda daha fazla bi-
linçli olunması gerektiğini bil-
dirdi. Yakın zamanda arama
kurtarma teknikeri ailesine 2
bin 800 kişinin daha katılaca-
ğını belirten Yerlikaya, "Böylece
6 bin gibi büyük bir sayıya
ulaşacağız. İnşallah kıymetli
Bakanımızla bir protokolle bu
arama kurtarma teknikerleri-
mize orman yangınlarını sön-
dürme çalışmalarıyla ilgili eği-
tim verip, Orman Genel Mü-
dürlüğündeki arkadaşlarımızın
yardımcısı olması noktasında
da hayırlı bir süreci başlataca-
ğımızın müjdesini buradan ver-
mek istiyorum." şeklinde ko-
nuştu. lANKARA-AA

Son 4 yıl içinde çıkan orman yangınlarında
168 bin 194 hektar orman alanı zarar gördüFO
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Adalet Bakanı Yılmaz Tunç, Beyoğ-
lu'ndaki bir otelde Avrupa Birliği (AB)
ve Avrupa Konseyi ile Adalet Bakanlığı
işbirliğiyle yürütülen "Türkiye'de Al-
ternatif Uyuşmazlık Çözüm Yollarının
Geliştirilmesi Projesi" kapsamında dü-
zenlenen "Uzlaştırma Uluslararası
Sempozyumu"na katıldı. Buradaki
konuşmasında Tunç, 16 Aralık 2020'de
başlayan projenin 3 yıl sürmesinin
planlandığını ancak sonrasında 9 ay
daha uzatıldığını aktardı. Faydalanıcısı
Ceza İşleri ve Hukuk İşleri genel mü-
dürlükleri olan projenin temel he-
deflerinden bahseden Bakan Tunç,
bu hedeflerden birinin "cezada uz-
laştırma" olduğunu belirtti. Hukuk
yargılamasında en etkin alternatif
uyuşmazlık yönteminin arabuluculuk
sistemi olduğunu dile getiren Tunç,
Türkiye'de halihazırda 45 bin 960
arabulucu bulunduğunu anlattı. Zo-
runlu arabuluculuk kapsamında önem-
li gelişmeler sağlandığını belirten
Tunç, "Kira davalarında arabulucuya
başvuru sayısı 169 bin 255'i buldu.
Bu başvurulardan 87 bin 149'u an-
laşma ile sonuçlandı. Anlaşmama
sayısı 62 bin 783. 87 bin 149 uyuş-
mazlığın anlaşmayla sonuçlanması
demek 174 bin vatandaşımızın adli-
yeye düşmemesi, yargıya gitmemesi
demek." bilgisini verdi. Bakan Tunç,
1 Eylül 2023'ten itibaren ortaklığın
giderilmesine ilişkin uyuşmazlıklardan
kaynaklı 45 bin başvuruda anlaşma
sayısının 10 bin 223 olduğuna işaret
ederek, kat mülkiyeti uyuşmazlıkla-
rından kaynaklı 8 bin 918 başvuruda
anlaşma sayısının 2 bin 957, kom-
şuluk hukuku uyuşmazlıklardan kay-
naklı 3 bin 797 başvuruda anlaşma
sayısının 1281, tarımsal üretim söz-
leşmelerinden kaynaklı 530 başvu-
ruda anlaşma sayısının ise 124 ol-
duğunu aktardı.  lİSTANBUL-AA

Bakan Tunç: Müzakere edilen
uzlaştırma dosyalarının yüzde
83'ü uzlaşmayla neticelendi

Milli Savunma Bakanlığı (MSB),
Irak ve Suriye'nin kuzeyinde son
bir haftada, aralarında sözde yö-
neticilerin de bulunduğu 108 te-
röristin etkisiz hale getirildiğini
bildirdi. MSB Basın ve Halkla İliş-
kiler Müşaviri Tuğamiral Zeki Ak-
türk, bakanlıkta düzenlediği basın
bilgilendirme toplantısında, Türk
Silahlı Kuvvetlerinin (TSK) terörle
mücadelesinin kararlılıkla devam
ettiğini belirtti. Aktürk, TSK'nın,
terör örgütleri PKK/KCK/PYD-
YPG, DEAŞ ve FETÖ başta olmak
üzere her türlü tehdit ve tehlikeye
karşı mücadelesini artan bir etki
ve yoğun bir baskıyla sürdürdü-
ğünü ifade etti. Tuğamiral Aktürk,
Türk Silahlı Kuvvetlerimiz, Irak
ve Suriye'nin kuzeyi dahil, son
bir haftada, aralarında sözde yö-
neticilerin de bulunduğu 67'si
Irak'ın, 41'i ise Suriye'nin kuze-
yinde olmak üzere 108 teröristi
etkisiz hale getirdiğini belirterek,
"1 Ocak 2024'ten bugüne kadar
etkisiz hale getirilen terörist sayısı
443'ü Irak'ın kuzeyinde, 510'u ise
Suriye'nin kuzeyinde olmak üzere
953'e ulaştı." diye konuştu.

Geçen hafta içerisinde Irak'ın
kuzeyindeki barınma alanlarından
kaçan 2 PKK'lı teröristin daha Ha-
bur'daki hudut karakoluna teslim
olduğunu aktaran Aktürk, 3 Mayıs'ta
Pençe operasyonu bölgesinde şehit
olan Piyade Astsubay Kıdemli Çavuş
Ata Göçmen'e rahmet diledi. Tuğ-
amiral Aktürk, sınırlardan son bir

haftada yasa dışı yollarla geçmeye
çalışan 5'i terör örgütü mensubu
355 kişinin yakalandığını, 1582 ki-
şinin ise sınırı geçemeden engel-
lendiğini ifade etti. Aktürk, "Böyle-
likle, 1 Ocak'tan bugüne kadar hu-
dutlarımızdan yasa dışı yollarla
geçmeye çalışırken yakalananların
sayısı 3 bin 488'e yükselmiştir. Hu-
dudu geçemeden engellenen kişi
sayısı da 52 bin 442 olmuştur.
Ayrıca 48 kilogramı son bir haftada
olmak üzere yıl içerisinde yapılan
operasyonlarda 288 kilogram uyuş-
turucu ele geçirilmiştir." dedi. 
Bölgesel ve küresel
barışa katkılar

Tuğamiral Aktürk, Türk Silahlı
Kuvvetlerinin ikili ilişkiler ve ulus-
lararası misyonlar kapsamında bir-
çok coğrafyada dünya barışına kat-
kıda bulunmaya devam ettiğini
belirterek, şunları kaydetti: "2 Ma-
yıs'ta ülkemize ziyaret gerçekleş-
tiren Endonezya Dışişleri Bakanı'nı,
3 Mayıs'ta IKBY Etnik ve Dini Olu-
şumlardan Sorumlu Bölge Bakanı
ve Irak Türkmen Cephesi Siyasi
Büro Üyesi'ni kabul eden bakanı-
mız, 7 Mayıs'ta, Cumhurbaşkanı-
mızın Kuveyt Emiri ile gerçekleş-
tirdiği görüşmeye refakat etmiştir.
Bakanımız, bugün de Genelkurmay
Başkanımızın davetlisi olarak ül-
kemizde bulunan Katar Genelkur-
may Başkanı ile Deniz ve Hava
Kuvvetleri komutanlarını kabul
edecektir." lANKARA-AA

MSB: Irak ve Suriye’nin kuzeyinde son bir
haftada 108 terörist etkisiz hale getirildi

umhurbaşkanı Re-
cep Tayyip Erdo-
ğan, "Avrupa Bir-

liği'nin küresel güç olmasını da
olumsuz anlamda etkileyen ül-
kemize yönelik dışlayıcı politi-
kalar karşısında, Türkiye; sahip
olduğu stratejik imkan ve ka-
biliyetlerini kullanmaktan ve
geliştirmekten geri durmaya-
caktır." ifadesini kullandı. Cum-
hurbaşkanlığı İletişim Başkan-
lığından yapılan açıklamaya
göre, Erdoğan, Avrupa Günü
dolayısıyla mesaj yayımladı. Er-
doğan, mesajında, Avrupa bü-
tünleşmesinin temellerini atan
Schuman Deklarasyonu'nun ya-
yımlandığı 9 Mayıs'ın, Türki-
ye'nin Avrupa Birliği'ne (AB)
adaylık statüsünün tescil edildiği
1999 yılından bu yana ülkede
de "Avrupa Günü" olarak idrak

edildiğini belirtti. Avrupa Gü-
nü'nün, sadece Avrupa'nın siyasi
ve ekonomik birliğinin başlan-
gıcı olmakla kalmayıp aynı za-
manda onlarca yıl süren ortak
çabanın meyvesi durumundaki
barışın ve istikrarın anılmasına
da imkan sağladığını ifade eden
Erdoğan, ancak, küresel dü-
zeyde ve yakın bölgede yaşanan
savaşlar, çatışmalar, terör ey-
lemleri, düzensiz göç ve iklim
değişikliği gibi birçok meydan
okumanın, tüm dünyada oldu-
ğu gibi Avrupa Kıtası'nda da
düzeni tehdit ettiğini aktardı.
"Ülkemizin hak ettiği
yeri aldığı bir Avrupa
tablosu için birlikte
çalışmaya hazırız"

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
şöyle devam etti: "Kıta ge-

nelinde giderek tırmanan İs-
lam düşmanlığı, yabancı kar-
şıtlığı ve ırkçılık, Avrupa'da
hayatlarını sürdüren insan-
larımız ve göçmenler için en
büyük endişe kaynaklarından
biridir. Avrupa Türk toplu-
muna yönelik ayrımcılık ve
nefret suçları günden güne
olağan hale gelmektedir. Bu-
güne kadar 15 bini çocuk
toplam 35 bin Filistinlinin
katledildiği Gazze krizi bağ-
lamında bazı Avrupa kurum-
larının ve ülkelerinin izlediği
politikalar ise Avrupa değer-
lerine yönelik inancın sarsıl-
masına sebep olmuştur. Av-
rupa'yı ve müşterek coğraf-
yamızı etkileyen krizler, ça-
tışmalar ve savaşlar çözüm-
süzlüğe mahkum oldukça bu
değerlerin sorgulanması ar-

tarak devam edecektir. Mev-
cut jeopolitik konjonktürde,
AB'nin, geniş Avrupa coğraf-
yası ve Akdeniz Havzası'nda
kapsayıcı, işbirliğini öncele-
yen ve adaletli politikalar iz-
lemesi, Kıtamızın geleceği
açısından her zamankinden
daha önemli hale gelmiştir."

Genişleme politikasının
ivme kazandığı bu kritik dö-
nemeçte, Türkiye ve AB'nin
ilişkilerinin temeli olan katı-
lım müzakereleri dahil her
alanda işbirliğini geliştirmesi
ve daha sağlam bir zemine
oturtmasının vaktinin çoktan
geldiğini vurgulayan Erdo-
ğan, mesajında, şunları kay-
detti: "AB'nin ülkemizle iliş-
kilerini ahde vefa ilkesi çer-
çevesinde adil ve sonuç odak-
lı bir yaklaşımla yürütmesi,

ilişkilerimizi çıkmaza sokan
politika ve söylemlerden ka-
çınması hayati öneme sahip-
tir. Avrupa Birliği'nin küresel
güç olmasını da olumsuz an-
lamda etkileyen ülkemize yö-
nelik dışlayıcı politikalar kar-
şısında, Türkiye; sahip olduğu
stratejik imkan ve kabiliyet-
lerini kullanmaktan ve geliş-
tirmekten geri durmayacaktır.
Türkiye olarak, gelecekte
daha müreffeh, daha daya-
nışmacı, daha açık, ülkemizin
hak ettiği yeri aldığı bir Av-
rupa tablosu için birlikte ça-
lışmaya hazır olduğumuzu
bu vesileyle bir kez daha ha-
tırlatmak isterim. Bu düşün-
celerle, vatandaşlarım başta
olmak üzere tüm Avrupalıların
9 Mayıs Avrupa Günü'nü tebrik
ediyorum." lANKARA-AA

C

Cumhurbaşkanı Erdoğan, "AB'nin ülkemizle ilişkileri adil ve so-
nuç odaklı yaklaşımla yürütmesi, ilişkilerimizi çıkmaza sokan po-
litika ve söylemlerden kaçınması hayati öneme sahiptir." dedi.
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İstanbul'da dü-
zenlenen kaçak-
çılık operasyo-
nunda 85 bin
çift ayakkabı ele
geçirildi, 2 şüp-
heli gözaltına alındı. İl Emniyet Mü-
dürlüğü Kaçakçılık Suçlarıyla Mücadele
Şube Müdürlüğü ekipleri, kent genelinde
kaçakçılık suçunun önlenmesi ve suç-
luların yakalanmasına yönelik çalışma
yürüttü. Ekipler çalışmada, Çin ve Vi-
etnam'da üretilen ünlü markalara ait
ayakkabıların kaçak yollarla ülkeye so-
kularak Eyüpsultan'da bir depoya ko-
nulduğunu tespit etti. Ürünlerin Kurban

Bayramı öncesi pi-
yasaya sürüleceğini
belirleyen ekipler,
yaklaşık 1 ay süren
teknik ve fiziki ta-
kibin ardından söz

konusu depoya operasyon düzenledi.
Depoda yapılan aramada 85 bin çift
ayakkabı ele geçirildi, 2 şüpheli gözaltına
alındı. Şüpheliler işlemleri için emniyete
götürülürken, yaklaşık 24 tırı doldur-
duğu belirlenen ayakkabılara el konuldu.
Öte yandan yakalanan ürünlerin bir
kısmı İstanbul Emniyet Müdürlüğü Va-
tan Caddesi'ndeki yerleşkesinde basın
için sergilendi. lİSTANBUL-AA

İstanbul’da düzenlenen kaçakçılık operasyonunda
85 BİN ÇİFT AYAKKABI ELE GEÇİRİLDİ

“Gençlerimiz özgüven sahibi olarak
yetişiyorlar mı?”

Yoksa bu özgüven “cahil cesare-
tinden” ilham alan bir özgüven mi?

Bu özgüven içi boş bir özgüven
sanki. Ayakları yere basmayan bir
özgüven. Değerlerden uzaklaşmış
sadece maddi anlamda beklentisi
olan bir özgüven.

“Okuldan eve gelen bir öğrenci
çantasını odasına bırakabiliyorsa,
mutfaktaki dolabı açıp oradan iste-
nilen kepçeyi, kaşığı getirebiliyorsa
hele bir de portakal, elma falan so-
yabiliyorsa; bu çocuk dünyanın en
özgüvenli çocuklarından biri olarak
nitelendirilebiliyor.

“Ben çanta mı odama koydum
ve portakal soydum!” diye kasım
kasım kasılıyor. Bir yiğit görün di-
yerek ortalıkta dolanıyor.”

Yani neredeyse “Benim oğlum-
kızım yemek yedi, tabletini açmasını
biliyor.” diye başarı belgesi verecek
duruma geldik. En iyi si mi? Siz
evde başarı belgesini hazır tutun.

İki kelimeyi bir araya getiremeyen,
nerede, nasıl davranacağını bilemeyen,
büyüklere hürmet, küçüklere sevgi
gösteremeyen, metrobüste, otobüste
ihtiyacı olan birine yer vermeyi aklının
ucundan bile geçiremeyen bir nesil
gümbür gümbür, paldır küldür, harala
gürele geliyor.

Nasıl gelir, nereye gelir, ne yapar?
Varın siz hesap ediverin.
Biraz robotumsu, biraz zombi,

çok fazla duyarsız, tüm duyu or-
ganları yok hükmünde bir gençlik.

Hamburger ve pizza gençliği!
Sağlıklı ürünlere hiç ama hiç se-

lam vermeyen nesil. Yüz yüze ileti-
şim sıfır denecek kadar az. Varsa
yoksa sosyal medya paylaşımları
üzerinden iletişim kuruyorlar. Sosyal
medya içeriklerini sorgulayacak ne
bir bilgiye sahip ne de oradaki pay-
laşımları gelenek, görenek, din, ah-
lak çerçevesinde değerlendirebilecek
durumdalar.

Doğrusunu da eğrisini de ona
söyleyen “her şeyi bilen sosyal med-
ya platformları” olduğu için hepsi
ekrana kilitlenmiş durumda. Her
şeyi oradan bekliyor. Atadan, de-
deden, babadan bir şey öğrenemez
oldular. Çünkü atayı, dedeyi sayan,
yanına gidip hizmetinde bulunan
kimse kalmadı? Bayramlarda bile
turistik tatil peşinde koşan bir gençlik
geliyor. Hangi yolda olduğunu, ta-
rihini, ötesini berisini hiç sorgula-
mayan bir gençlik!

Dolayısıyla sosyal medya çocuk-
ları eğitiyor(!)

Hem de ne eğitim ne eğitim (!)
Anneler, babalar feryat figan ediyorlar

ancak çözüm de bulamıyorlar. Çözmeye
ne zamanları ne bilgileri ne de fırsatları
var. Anne babalar da çocukları için her
daim koşturup duruyorlar.

“Çocuklarım rahat etsin(!)” diye
gece gündüz çalışıyorlar. Uğruna
gece gündüz çalıştıkları çocukları
ise avuçlarından kayıp gidiyor. Sü-
rekli savruluyorlar bir yerlere.

Nereye mi?
Bir boşluğa, hiçliğe, amaçsızlığa, he-

defsizliğe, kendi değerlerinden çok uzak-
lara, sadece “sosyal medyanın” arzu

ettiği noktalara savrulup gidiyorlar.
“Sadece dudaklarından dökülen

gönülden gelmeyen sevgi sözleri
muhatabı etkilemez.”

Etkilemiyor hem de hiç etkile-
miyor.

Köklerinden koparılmış gençle-
rimiz, esen rüzgâra göre o ağaçtan
bu ağaca sürüklenip duruyor. Ken-
dine bile saygısı olmayan, değerlere
sahip çıkamayan, dinini bilmeyen
bilmediği için yaşamayan, her kutsalı
basitleştiren, kafasına göre eleştiren
bir gençlik.

Bir satırlık “sosyal medya” bilgi-
siyle tüm tarihe, dine, toplumsal
düzene yön vereceğini düşünüyor.

Bütün bunların bir ironi, mizah,
saçmalık, absürtlük olduğunun da
farkına varamıyor. O ciddi ciddi
“yalan yanlış sosyal medya” kırıntı-
larıyla hayata yön vereceğine ina-
nıyor.

Öncelikle ailelere çok ama çok
görev düşüyor. Çocuklara pahalı el-
biseler, oyuncaklar alarak, hesabını
bilmediği kadar para vererek onları
kurtaramayacağımızı bilelim artık!

Oturmasını, kalkmasını, kendi ba-
şına bir şeyleri yapmasını, içinde bu-
lunduğu toplumu, atasını, dedesini,
komşusunu bilen ve onların dertleriyle
dertlenen bir nesil yetiştirmek için
koşmalıyız, koşturmalıyız.

Mahallelinin, okulların, beledi-
yelerin, devletin de üzerine düşen
görevi yapması gerekiyor. Herkes
başkasından, devletten, komşudan,
öğretmenden, okuldan beklemesin
bu yanlışların düzeltilmesini. Yoksa
“sosyal medya” çocukları-gençleri
eğitmeye devam eder.

· Liseye kadar sosyal medya kul-
lanılamaz.

· Okullarda telefon kullanımı yok.
· Liseye kadar sadece tuşlu telefon

kullanılabilir.
· Sosyal medya paylaşımları de-

netlenmeli ve cezalar olmalı.
· Ahlaka, dine, töreye aykırı pay-

laşımları yapanlar hemen cezalan-
dırılmalı.

· Teknoloji ve internet kullanımı
sınırlandırılmalı

· …… vb.
Buna benzer radikal kararlar alın-

madığı takdirde çözüme ulaşamayız.
Yanlış anlaşılmasın topyekûn bir
yasaklamadan bahsetmiyorum. Ai-
leler çocukların her dediğini yaparak
yol alamayacaklarını bilmelidir. Yu-
karıdakiler zihin antrenmanı için
birkaç örnekten ibarettir.

Bu devirde çocuğuna telefon al-
mayan anne babaları kutlamak ge-
rekiyor. Sosyal medya kullandırma-
yan ebeveynler de müthiş bir iş ba-
şarıyorlar. Öyle lafla olmuyor bu
işler. Bizzat yaşamak en sağlam tec-
rübe oluyor. Sosyal medyası olmayan
çocuk; kesinlikle daha sosyal, ileti-
şimi kuvvetli, derslerinde başarılı,
hayatı daha iyi sorgulayan bir birey
olabiliyor.

Sosyal medya çocuğunuzu eğit-
meden, felakete sürüklemeden tedbir
alabilirsiniz. Umutsuzluğa yer yok.

İnanırsak inanılmaz işler başa-
racağımıza da inanmak gerekiyor.

İnan, uygula ve başarıya imza at!

Yılmaz: Kafkaslar’da barışın
oluşmasıyla bölgesel refahın
artacağına yürekten inanıyorum

umhurbaşkanı
Yardımcısı Cevdet
Yılmaz  ve Azer-

baycan Başbakanı Ali Asadov,
Türkiye Odalar ve Borsalar Bir-
liği (TOBB) İkiz Kuleler'de dü-
zenlenen Türkiye-Azerbaycan
İş Forumu'na katıldı. Azerbay-
can Başbakanı Asadov: Birlikte
hayata geçirdiğimiz projeler,
dünya enerji ve ulaştırma ha-
ritalarını değiştirdi Burada ko-
nuşan Yılmaz, Türkiye ile Azer-
baycan'ın tarihi, kültürü, dili,
inancı bir, derdi ve sevinci ortak
iki kardeş ülke olduğunu, Azer-
baycan'ın Ulusal Lideri Haydar
Aliyev'in, "Tek millet iki devlet"
diyerek iki ülke arasındaki iliş-
kiler için yüzyıllar boyunca
yankılanacak bir istikamet be-
lirlediğini dile getirdi. Yılmaz,
iki ülkenin tarihte olduğu gibi
bugün de aynı şekilde gönül
birliği içinde bulunduğunu söy-
ledi. Karabağ’ın özgür olması
için verilen ortak çabaların da
aynı şuurla verilen ortak mü-
cadelenin eseri olduğuna dik-
kati çeken Yılmaz, istiklal için
hayatını feda eden tüm şehit-
lere Allah'tan rahmet diledi.

Yılmaz, Türkiye ve Azer-
baycan vatandaşlarının refahını
artırmak adına, ticari ve eko-
nomik ilişkileri ileriye taşıma-
nın, bölgenin istikrarı ve refahı
için de önemli olduğuna işaret
ederek, iş dünyasının taleple-
rine geçmişten bu yana çözüm
odaklı bir anlayışla yaklaşan
Başbakan Asadov'a ve kabine
üyelerine teşekkür etti. Azer-
baycan ile ikili ticaretin 2023'de
7,5 milyar doları aştığını, yak-
laşık olarak bunun 3 milyar
dolarının Azerbaycan’a ihracat,
4,5 milyar dolarının ise Azer-
baycan'dan ithalat olduğunu
bildiren Yılmaz, Azerbaycan
ile mevcut Tercihli Ticaret An-
laşması'nı (TTA) genişletmek
amacıyla yürütülen çalışmaları
ivedilikle sona erdirmek iste-
diklerini, TTA kapsamındaki
15 ürünün ilk etapta 30'a çı-
kacağını kaydetti. Yılmaz, pro-
tokolün hayata geçmesiyle,
TTA'nın kapsamının genişle-
yeceğini ve iş insanlarının kar-
şılıklı olarak Türkiye ve Azer-
baycan pazarlarına daha uygun
koşullarda erişim sağlayabile-
ceğini anlatarak, şöyle devam

etti: "Tercihli ticareti ilk etapta
genişletmek ama bir taraftan
da esas yapmamız gereken
orta uzun vadede Serbest Ti-
caret Anlaşması'nı sağlamak.
Bugün de bu konuda zaten bir
uzlaşma sağladık. Müzakere-
lerin, buna dönük görüşmelerin
başlatılması konusunda. Tür-
kiye-Azerbaycan Karma Eko-
nomik Komisyonu, KEK dedi-
ğimiz platformun 11. Dönem
toplantısı kapsamında 120
maddelik bir eylem planını bu-
gün kabul etmiş olduk ve kar-
şılıklı olarak bunu imzaladık.
Bunlar içinde iş insanlarımızın
beklentilerine cevap veren, yine
onlar için fırsatlar barındıran
pek çok madde olduğunu be-
lirtmek isterim. Az önce
TOBB'tan, DEİK'ten ve yine
Azerbaycan tarafından ifade
edilen birçok iş dünyasının
beklentisinin bu eylem planına
da yer aldığını özellikle ifade
etmek isterim. Ülkelerimiz ara-
sındaki ticareti kolaylaştırmak
adına gümrük ve lojistik iş-
lemlerini iyileştirme konusunda
mutabıkız. Sadece ticaret an-
laşmaları veya fiziki yollar yet-
miyor. Kapıları iyileştirmemiz,
gümrüklerindeki işlemleri ba-
sitleştirmemiz de karşılıklı ti-
caretimiz ve ekonomik ilişki-
lerimiz açısından son derece
önemli. Basitleştirilmiş Gümrük
Hattı'nın kurulması için gerekli
çalışmaların tamamlanmasının
ardından Basitleştirilmiş Güm-
rük Hattı'nı en kısa sürede ha-
yata geçirmeyi planlıyoruz."

Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan ile Azerbaycan
Cumhurbaşkanı İlham Aliyev
tarafından verilen 15 milyar
dolarlık ticaret hedefinin bu-

lunduğunu hatırlatan Yılmaz,
"Az önce de söylendi, yolun
yarısındayız. Yarısını aşmış du-
rumdayız. Dolayısıyla önümüz-
de daha yapacak çok iş var.
Bunu da kamu ve özel sektör
işbirliğiyle başaracağız. İş dün-
yamızın Türkiye ve Azerbaycan
arasındaki ticaret, yatırım ve
diğer ekonomik fırsatları de-
ğerlendirmesi ve potansiyelin-
den faydalanması büyük önem
arz ediyor." ifadelerini kullandı.
Bu bağlamda, ikili ticaret kadar
karşılıklı yatırımların artırılma-
sına da önem verdiklerini ifade
eden Yılmaz, bu kapsamda 34
milyar doları aşan bir hacim
olduğunu bildirdi. Yılmaz, Azer-
baycan’da 4 binden fazla kayıtlı
ve aktif Türk firması, Azerbay-
can'dan Türkiye'ye yatırım ya-
pan ise 3 bin firma bulundu-
ğunu bildirerek, "İşgalden kur-
tarılan bölgeler başta olmak
üzere bugüne kadar toplam
19,3 milyar dolar değerinde
526 projeyi müteahhitlik sek-
törümüz üstlenmiş durumda.
Hangi ülkede olursa olsun üst-
lendikleri projeleri hızlı ve ka-
liteli bir şekilde tamamlayan
müteahhitlerimizin ve yapı-in-
şaat malzemeleri sektörümü-
zün Azerbaycan ekonomisine
bundan sonra da katkı sun-
maya devam edeceğine inanı-
yorum." diye konuştu.
"Azerbaycan
geleceğe
hazırlanıyor"

Yatırım ortamının daha da
iyileşeceği, öngörülebilirliğin
daha da arttırılacağı, yatırım-
cıların beklentilerini daha yük-
sekte karşılayacak bir ortamın
tesisi için birlikte adımlar at-

tıklarını dile getiren Yılmaz, iş
insanlarına sağlanan avantaj-
ları, uluslararası taahhütlerle
uyumlu bir şekilde, karşılıklı
olarak geliştirme yönünde ça-
balarını sürdüreceklerini kay-
detti. Yılmaz, Türk Devletleri
Teşkilatı'nın kuruluşunda ve
güçlenmesinde Türkiye ile
Azerbaycan arasındaki işbirli-
ğinin çok özel bir katkısı oldu-
ğuna işaret ederek, bu çerçe-
vede oluşturulan Türk Yatırım
Fonu'nun iş insanları için yeni
ufuklar, fırsatlar oluşturacağını
ifade etti.

Bu fonda, ortak projelere
ve ülkeler arasındaki yeni ticari
projelere imkanlar oluşabile-
ceğini anlatan Yılmaz, fonun
girişimciliği teşvik etmeyi, KO-
Bİ'leri desteklemeyi ve Türk
devletlerinin şirketleri arasında
ortak girişimleri teşvik etmeyi
hedeflediğini söyledi. Cevdet
Yılmaz, fonun büyük ölçekli
projeleri finanse etmek için,
uluslararası finans kuruluşla-
rıyla ortaklıkları güçlendirmeyi
ve yabancı yatırımcıların çe-
kilmesinde rol oynamayı plan-
ladığını belirterek, "Bu fonun
Guvernörler Kurulu Kurucu
Toplantısı yakın bir zamanda
gerçekleşecek, yanlış hatırla-
mıyorsam 17 Mayıs'ta, ardın-
dan bu fon işler hale gelmiş
olacak." diye konuştu.

"Cumhurbaşkanı Yardımcısı
Yılmaz, bugün TOBB ile Azer-
baycan Cumhuriyeti İhracat ve
Yatırım Teşvik Ajansı (AZPRO-
MO) arasında imzalanan mu-
tabakat zaptı ile Dış Ekonomik
İlişkiler Kurulu ve Azerbaycan
Cumhuriyeti'nin Ticaret Tem-
silcisi Ofise arasında imzalanan
İşbirliği Eylem Planı'nın hayır-
lara vesile olmasını dileyerek,
şöyle dedi: "Tüm paydaşların
girişimleriyle birlikte ikili ticari
ve ekonomik ilişkilerimizin
yeni alanlara yayılacağına ve
mevcut alanlarda çeşitlenerek
derinleşeceğine inanıyorum.
Azerbaycan geleceğe hazırla-
nıyor. Sahip olduğu doğal kay-
nakları, petrolü, doğal gazı
hızlı ve güçlü bir şekilde de-
ğerlendirirken buradan elde
ettiği finansal gücü, ekono-
misini çeşitlendirmeye, petrol
dışı alanları geliştirmeye sevk
ediyor." lANKARA-AA

C

Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz, "Kafkaslar'da barışın oluşmasıy-
la, normalleşmenin hakim olmasıyla birlikte, bölgesel refahın artacağına
ve bundan tüm ülkelerin istifade edeceğine yürekten inanıyorum." dedi.
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Sosyal medyanın eğittiği
nesiller /Özgüven tavanda
ve havanda

Ankara Cumhuriyet Başsav-
cılığınca, eski Ülkü Ocakları
Eğitim ve Kültür Vakfı Başkanı
ve Hacettepe Üniversitesi Öğ-
retim Üyesi Doç. Dr. Sinan
Ateş'in öldürülmesine ilişkin
22 sanığın yargılanmasına 1
Temmuz'da başlanacak. An-
kara Cumhuriyet Başsavcılı-
ğınca yürütülen soruşturmada,
22 sanık hakkında hazırlanan
iddianame Ankara 32. Ağır
Ceza Mahkemesince kabul
edilmişti. Mahkeme, davanın
ilk duruşmasının 1 Temmuz
2024'te görülmesini kararlaş-
tırdı. Olaya ilişkin hakkında
işlem yapılan 22 sanık, "ta-
sarlayarak öldürme", "öldür-
meye teşebbüs", "suça azmet-
tirme" ve "suça yardım etme"
suçlarından yargılanacak. Te-
tikçi Eray Özyağci ile Vedat
Balkaya ve Suat Kurt müşterek
fail, sanıklar Doğukan Çep ve
Tolgahan Demirbaş'ın da suça
azmettiren olduğu, sanıklar
Zekeriya Asarkaya, Hakan Sa-
raç, Ufuk Köktürk, Mehmet

Yüce, Mustafa Uzunlar, Aşkın
Mert Gelenbey, Murat Can Ço-
lak, Osman Bayraktar, Caner
Güney, Umut Ersoy, Çağlar
Zorlu, Aytaç Ataç, Emre Yüksel,
Serdar Öktem, Erdem Kara-
deniz, Alper Atay, Mustafa En-
sar Aykal'ın ise iştirak halinde
işlenen suça yardım ettikleri
gerekçesiyle cezalandırılmaları
isteniyor. Bu arada, Ayhan
Bora Kaplan suç örgütü da-
vasının başlamasıyla tevziye
kapatılan Ankara 32. Ağır Ceza
Mahkemesinin, geçen günler-
de tekrar tevziye açıldığı, iş
yükü durumuna göre davalar
UYAP tarafından dağıtıldığı
için Sinan Ateş cinayeti dava-

sının da bu mahkemeye düş-
tüğü öğrenildi. Ankara Cum-
huriyet Başsavcılığının iddia-
namesinde, Ateş'in eşi Ayşe
Ateş ve olay sırasında berabe-
rindeki Selman Bozkurt "müş-
teki", 22 kişi de "sanık" sıfatıyla
yer aldı. İddianamede, sanıklar
Özyağci, Balkaya ve Kurt'un
"tasarlayarak kasten öldürme"
suçundan ağırlaştırılmış mü-
ebbet, müşteki Selman Boz-
kurt'a yönelik "tasarlayarak
kasten öldürmeye teşebbüs"
suçundan 13'er yıldan 20'şer
yıla kadar; Çep ve Demirbaş'ın
ise cinayete azmettirmekten
ağırlaştırılmış müebbet hapisle
cezalandırılmaları talep edildi.

Özyağci'nin ayrıca "ruhsatsız
tabanca bulundurmak ve ta-
şımak" suçundan 1 yıldan 3
yıla, Demirbaş'ın ise "zincirle-
me şekilde kişisel verileri hu-
kuka aykırı ele geçirme" su-
çundan 3 yıldan 7 yıla kadar
hapis cezasına çarptırılması
istendi. Sanıklar, Asarkaya, Sa-
raç, Köktürk, Yüce, Uzunlar,
Gelenbey, Çolak, Bayraktar,
Güney, Ersoy, Zorlu, Ataç, Yük-
sel, Öktem, Karadeniz, Atay
ve Aykal'ın " tasarlayarak kas-
ten öldürmeye yardım" su-
çundan 15'er yıldan 20'şer yıla
kadar hapsi istenirken, Aykal'ın
kamu görevinin verdiği yetkiyi
kötüye kullanarak maktule ait
kişisel bilgileri hukuka aykırı
olarak temin ettiği gerekçesiyle
3 yıldan 6 yıla kadar cezalan-
dırılması talep edildi. Olaya
ilişkin hakkında işlem yapılan
toplam 39 kişiden, haklarında
yurt dışına çıkış yasağı getirilen
diğer 17'si hakkındaki soruş-
turma, ayrı bir dosya üzerin-
den sürüyor. lANKARA-AA

Sinan Ateş cinayeti sanıkları 1 Temmuz’da hakim karşısına çıkacak
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ABD'nin Columbia Üniversitesinde nisan
ortalarında başlayan ve dünyanın dört
bir yanına yayılan Filistin'e destek göste-
rileri, polis müdahalelerine rağmen sü-
rüyor. ABD'deki üniversitelerin birçoğunda,
yönetimlerin talebiyle polisin müdahale
ettiği protestolarda şimdiye kadar 2 bin
500'den fazla kişi gözaltına alındı. Dün-
yanın dört bir yanındaki üniversite öğ-
rencileri, Columbia Üniversitesinde baş-
layan gösterilere destek vermek ve İsrail'in
Gazze'ye saldırılarını protesto etmek ama-
cıyla kampüslerinde toplanıyor. Özellikle
Avrupa ülkelerindeki üniversitelerde po-
lisin sert müdahalelerine rağmen gösteriler
devam ediyor. Ohio Başsavcısı Dave Yost,
Ohio'daki üniversite yöneticilerine, gös-
teriye katılan öğrencileri, ağır suç cezası
alma olasılıklarına dair uyarmalarını tav-
siye etti. Yost, ırkçı Ku Klux Klan (KKK)
örgütünün faaliyetlerini önlemek için yü-
rürlüğe giren yasaya göre, yüzlerini giz-
leyip bir araya gelen vatandaşların ağır
suç cezasına çarptırılabileceğini hatırlattı.
ABD Kongre üyeleri Rashida Tlaib ve
Cori Bush, Filistin'e destek için kurdukları
çadır kamp polis baskınına uğrayan

George Washington Üniversitesi (GWU)
öğrenci temsilcilerini kabul etti. Kongre
üyeleri, öğrencilerin ifade özgürlüğü hak-
kının, İsrail'e yönelik eleştirileri susturmak
adına gasbedildiğini vurguladı. Öğrenci-
lerin barışçıl şekilde ifade özgürlüğü hak-
kını kullanırken Washington polisi tara-
fından gece 03.30'da dağıtılmalarını "vahşi"
olarak tanımlayan Tlaib, "Bu durum,
İsrail hükümetinin Filistinlilere yönelik
soykırımına üniversitelerin suç ortaklığı
yapmasını protesto etmek isteyen öğren-
cilerin anayasal ifade özgürlüğü haklarını
bastırma girişimidir." dedi.

İngiltere: Oxford Üniversitesinde, İs-
rail'in saldırını protesto eden öğrenciler,

kurdukları kamptan çıkarak Filistin'e
destek için Sheldonian Tiyatrosu önünde
bir saatlik yürüyüş düzenledi. Telegraph'a
konuşan, gösterilere katılan öğrencilerden
Kendall Gardner, "Herkesin özgürlüğünü
savunan bir Yahudi olarak, öğrenciler
tarafından kullanılan sloganlar beni
umutlandırıyor. Bu sloganlar, kimsenin
işgal veya apartheid altında yaşamadığı
daha iyi bir dünyaya olan isteğimizi
yansıtıyor." diye konuştu. Oxford fakülte
üyeleri ve çalışanlarının 303'ü, Filistin'e
destek için kurulan kampı destekleyen
açıklamayı imzaladı. Cambridge Üni-
versitesi Rektör Yardımcısı Deborah Pren-
tice, King's College'da kurulan Filistin'e

destek kampının kaldırılmayacağını ve
üniversitenin, insanların ifade özgürlüğü
ve protesto haklarını desteklemekte ka-
rarlı olduğunu açıkladı.

Avusturya: Avusturya'daki Viyana Üni-
versitesinde 3 gündür süren Filistin'e des-
tek gösterisine polis müdahale etti. Altes
AKH Kampüsü'nde üniversite öğrencile-
rinin çadır kurarak sürdürdüğü barışçıl
gösteri, gece polisin düzenlediği baskınla
dağıtıldı ve 3 gösterici gözaltına alındı.

Hollanda: Hollanda'da Amsterdam
ve Utrecht üniversitelerinde başlayan ey-
lemlere, polis sert müdahalede bulundu.
Göstericilerin kamp kurduğu Amsterdam
Üniversitesine ait Binnengasthuis binasına
müdahale eden polis, 32 kişiyi gözaltına
alarak, buraya giden tüm yolları araç
trafiğine ve yayalara kapattı. Binanın ta-
mamen boşaltılmasının ardından eyleme
ve gözaltına alınanlara destek vermek
üzere Binnengasthuis binasına gelmeye
çalışan yüzlerce göstericiye polis müdahale
ederek izin vermedi.

Almanya: Berlin'deki Hür Üniversite-
sinde dün kurulan Filistin'e destek kam-
pının polis tarafından boşaltılmasının ar-

dından, internet üzerinden yayımlanan
ve 200'ün üzerinde öğretim üyesinin im-
zaladığı açık mektupta, "Kamptaki somut
taleplere katılıp katılmadığımızdan ba-
ğımsız olarak öğrencilerimizin yanında
duruyor ve onların barışçıl protesto hakkını
savunuyoruz." ifadesi kullanıldı. Bu pro-
testoların üniversiteye ait alanlarda da
yapılabileceği vurgulanan mektupta, top-
lanma ve ifade özgürlüğünün, özellikle
üniversitelerde de korunması gereken te-
mel demokratik hak olduğu belirtildi.

İspanya: İspanya'da da Filistin'e destek
vermek için hafta başından bu yana öğ-
rencilerin kampüste kamp kurduğu Bar-
celona Üniversitesinin senatosu, rektör
başkanlığında toplandı.

İtalya: İtalya'nın başkenti Roma'da,
köklü yüksek eğitim kurumlarından Sa-
pienza Üniversitesinde, Filistin'e destek
için bir araya gelen öğrenciler, rektörlük
yakınındaki yeşil alanda 30 çadır kurdu.

Belçika: Belçika'daki Brüksel Özgür
Üniversitesi, iki İsrailli kurumun da
katıldığı "yapay zeka" konulu Avrupa
Birliği (AB) projesinden ayrılma kararı
aldığını duyurdu. lANKARA-AA
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SAMİ AL-ARİAN

stanbul Sabahattin Zaim
Üniversitesi'nde halkla iliş-
kiler profesörü ve İslam

Dünyası ve Küresel İlişkiler Merkezi'nin
yöneticisi olan Sami Al-Arian, ABD
üniversitelerinde devam eden öğrenci
protestolarının nereye evrilebileceğini
AA Analiz için kaleme aldı.

Amerika Birleşik Devletleri (ABD)
her zaman “özgür dünyanın” lideri ve
demokrasinin, hukukun üstünlüğünün
ve özgür basın, ifade ve toplanma öz-
gürlüğü gibi liberal değerlerin savu-
nucusu olmakla övünmüştür. Dahası,
ABD Kongresi tarafından kabul edilen
ve birbirini izleyen Amerikan yöne-
timleri tarafından uygulanan birçok
yasa, insan hakları ihlalleri iddiaları
nedeniyle Rusya, İran, Venezuela,
Kuzey Kore ve Çin gibi birçok ülkeye
yaptırım uyguluyor. Ancak ABD, İsrail'in
onlarca yıldır devam eden acımasız
askeri işgali altında acı çeken Filistin-
lilere yönelik ağır ihlallerini kasten
görmezden geldi.
ABD 7 Ekim'den bu
yana İsrail'i destekliyor

İsrail 200 günü aşkın bir süredir
Gazze'de görmezden gelinmesi ya
da meşrulaştırılması mümkün olma-
yan pek çok katliam ve zulüm ger-
çekleştirdi. İsrail'in küçük yerleşim
bölgesine yönelik saldırılarında bu-
güne kadar 125 binden fazla kurban
verildi. Bunların en az 45 bini öldü-
rüldü ya da kayıp, yüzde 70'inden
fazlası ise kadın ve çocuklardan olu-
şuyor. Ocak ayından bu yana, Ulus-
lararası Adalet Divanı (UAD) İsrail'in
Gazze'deki eylemlerinin soykırım teş-

kil edebileceğini makul bulsa da ABD
kamuoyunun önde gelen isimleri ve
genel olarak siyaset kurumu, İsrail'in
işlediği suçları hiçbir vicdan azabı
duymadan ya da kurbanlara karşı
gerçek bir empati göstermeden des-
teklemekte inatla ısrar etti.

Joe Biden yönetimi ve Kongre bu
gerçekleri görmezden gelmeye devam
ederek Siyonist rejime askeri, ekono-
mik ve siyasi desteklerinin kılıfını ha-
zırladılar. ABD, savaşın başlamasından
bu yana Birleşmiş Milletler Güvenlik
Konseyi'nde (BMGK) 4 kez veto kul-
lanarak ve birçok bölgesel aktöre
siyasi baskı uygulayarak İsrail'in ölüm
makinesini durdurmaya yönelik tüm
uluslararası çabaları boşa çıkardı. As-
lında ABD'nin İsrail'e sağladığı silahlar,
silahların sivil nüfusa ve altyapıya
karşı kasıtlı ve ayrım gözetmeksizin
kullanılmasını ve Gazze'deki Filistinli
sivil nüfusa boyun eğdirmek için aç-
lığın bir araç olarak kullanılmasını
yasaklayan kendi yasalarını doğrudan
ihlal ediyor. Sonuç olarak Gazze ta-
mamen yıkılmış ve yaşanmaz bir hale
gelmiş durumda.

Amerikalı politikacılar İsrail'in savaş
suçlarına, etnik temizliğine ve soykı-
rımına yardım ve yataklık ederken,
ABD kampüslerindeki öğrenciler bu
gerçeği kabullenmeyi reddetti ve kont-
rolsüz İsrail çılgınlığını durdurmak
için benzeri görülmemiş bir şekilde
harekete geçti. ABD genelinde on
binlerce öğrencinin katılımıyla yüzden
fazla üniversite ve kolej, İsrail soykı-
rımına son vermeye zorlama sözü ve-
rerek bu eylemlere ve politikalara

karşı bir araya geldi.
ABD'li öğrencilerin
Gazze için başlattığı
protestoların kökleri
tarihe dayanıyor

Yakın Amerikan tarihinde öğrenci
aktivizminin kesinlikle emsalleri vardır.
1960'lardaki sivil haklar döneminde,
tarihsel olarak siyahi kolejler öğrenci-
lerin örgütlenmesinde ve kurumsal
ırkçılıkla mücadele için toplulukların
harekete geçirilmesinde önemli bir rol
oynadı. Benzer şekilde, 1960'ların sonu
ve 1970'lerin başında Vietnam savaşına
karşı çıkmak, yüzlerce ABD kampü-
sünde öğrenci aktivizmini çeken bir
toparlanma nedeniydi. Tarihçiler, Mayıs
1970'te Kent State Üniversitesi'nde 4
öğrencinin hayatını kaybettiği ve 9
öğrencinin yaralandığı devlet onaylı
şiddet olayının, halkın Vietnam savaşına
karşı çıkmasında bir dönüm noktası
olduğunu belirtiyor.

1970'lerin ortalarından başlayarak
1980'ler boyunca ABD'deki kampüsler
Güney Afrika'daki apartheid rejimine
karşı mücadelede önemli bir rol oynadı.
Apartheid rejiminden kar eden şirket-
lerden ayrılma ve Güney Afrika'ya yap-
tırım uygulanması çağrısında bulunan
öğrencilerin öncülüğündeki kampan-
yalar meyvelerini vermeye başladı ve
Columbia Üniversitesi ve Berkeley'deki
Kaliforniya Üniversitesi de dahil olmak
üzere çok sayıda üniversite Güney Af-
rika'dan ayrılmaya başladı. 1988 yılına
gelindiğinde 156 üniversite ve yük-
sekokul Apartheid rejimi ile herhangi
bir ilişkisi olan şirket ve işletmelerden

el çekti ve bu durum birkaç yıl sonra
rejimin çökmesine yol açtı.

İsrail işgaline ve Gazze'ye yönelik
askeri saldırıya karşı onlarca Amerikan
üniversitesi ve kolejinde öğrencilerin
yürüttüğü kampanya stratejisinin kökleri
bu tarihe dayanıyor. ABD'de politika
değişiklikleri ve toplumsal değişim ge-
nellikle iki farklı biçimde gerçekleşir
ve bazen her iki yaklaşım da kesişir.
Birincisi yukarıdan aşağıya doğrudur.
Bu süreçte, yönetici elitler ve zengin
sınıf, kurumları ve politika merkezleri
aracılığıyla siyasi sınıfa kendi politika
tercihlerini ve taleplerini benimsemeleri
için baskı yapmaya başlar. Bunlar kanun
haline geldikten sonra mahkemeler ve
yürütme organı bunları uygularken,
şirket medyası da kamuoyu rızası ya-
ratmak için bunları halka satar. Diğer
yaklaşım ise aşağıdan yukarıya bir yak-
laşımdır. Bu durumda politika ve sosyal
değişim, statükoyu eleştiren ve yönetici
sınıf ile derin devletin kabul etmek is-
temediği köklü değişim arayışında olan
farklı bir grup insanla başlar. Öğrenci
aktivistleri ve işçi hareketi bu kategoriye
giriyor. Tipik olarak bu yaklaşımın kap-
samlı talepleri, baskı yoğunlaştığında
güçlü çıkar çevreleri tarafından tama-
men göz ardı edilir ya da şiddetli bir
dirençle karşılanır. Çoğu zaman acımasız
devlet şiddetine başvurulabilir. Ancak
sosyal adalet değişim güçleri ısrarcı
olur ve fedakarlıklara katlanmaya hazır
olurlarsa, halkın önemli bir kısmının
adil taleplerini benimseyeceği bir zaman
gelecektir. Böylesine geniş bir kamuoyu
eninde sonunda siyasi sınıf ve nihaye-
tinde hukuk sistemi içinde politika de-

ğişikliğine dönüşecektir.
Siyonist elitler öğrenci
aktivizminden korkuyor

Siyonist elitlerin ve Amerikan he-
gemonyasının savunucularının şu anda
öğrenci aktivizminden korkmalarının
nedeni, böyle bir hareketin genel ka-
muoyunu etkileme ve Filistinlilerin
haklarını destekleme yönündeki tutu-
munu değiştirme potansiyeline sahip
olmasıdır. Siyonist rejimi eleştirenleri
antisemit olarak yaftalamak İsrailli
çıkar grupları tarafından o kadar abar-
tıldı ki artık ciddiye alınmıyor.

Geçtiğimiz birkaç hafta içinde
ABD'nin dört bir yanındaki öğrencilerin
gösterdiği cesaret ve kararlılık nefes
kesiciydi. Düzinelerce kampüste ya-
kalanan ivme korunur ve nihayetinde
Filistin davasına ve daha geniş anlamda
ABD'nin bölgedeki politikalarına yönelik
kamuoyu tutumu değiştirilebilirse bu
çoğunlukla, yaşadığımız yüzyılda gö-
rülen en kötü katliamlardan birine
tanık olduktan sonra bir baharda ateş-
lenen öğrenci hareketi sayesinde ola-
caktır. Amerikalı kültürel antropolog
Margaret Mead, “Düşünceli, kendini
adamış küçük bir grup vatandaşın
dünyayı değiştirebileceğinden asla şüp-
he etmeyin; aslında şimdiye kadar de-
ğiştiren tek şey budur” derken böyle
bir sonucu öngörmüştü.      

Mütercim: Hatice Karahan
[Sami Al-Arian, İstanbul Sa-

bahattin Zaim Üniversitesi'nde
halkla ilişkiler profesörü ve İs-
lam Dünyası ve Küresel İlişkiler
Merkezi'nin yöneticisidir.]

İ
Amerikalı politikacılar İsrail'in soykırımına yardım ve yataklık ederken, ABD kampüslerindeki öğrenciler bu gerçeği
kabullenmeyi reddetti ve kontrolsüz İsrail çılgınlığını durdurmak için benzeri görülmemiş bir şekilde harekete geçti.

ABD kampüslerindeki öğrenci protestoları
DÜNYAYI NASIL DEĞİŞTİREBİLİR? 

ABD’de başlayıp dünyaya yayılan öğrenci protestoları Filistin’e desteği gösteriyor
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Sanders, Biden’ın
Refah’a büyük çaplı
saldırı halinde İsrail’e
silah vermeyecekleri
uyarısından memnun

İsrail, yüzlerce Filistinlinin tüp
bebek yöntemiyle çocuk sahibi
olma hayallerini de yıktı
Gazze’deki en büyük tüp bebek
merkezi olan "El-Basma"ya yö-
nelik İsrail saldırısı sonucu
5000’den fazla tüp bebek em-
briyosunun zarar görmesi, ol-
dukça pahalı bir yöntem olan
tüp bebekle çocuk sahibi olmayı
bekleyen aileleri zor durumda
bıraktı. İsrail’in Gazze Şeridi’ne
yönelik 7 Ekim 2023’te başlayan
yoğun saldırıları ve karadan ya-
pılan abluka sonucu elektrik
kesintileri ve tıbbi malzeme ve
ilaç tedarikinin aksaması insani
durumu daha da zorlaştırdı. İs-
rail’in aralık ayındaki saldırısında
merkezdeki nitrojen tankları za-
rar gördü. İsrail’in yoğun saldı-
rıları nedeniyle güvenlik ve lo-
jistik sağlanamadığı için zarar
gören tankların yerine yenileri
de alınamadı. Soğutma işlemi

yapılamadığından 5 binden fazla
tüp bebek embriyosu yok oldu.
Basma Tüp Bebek Merkezinin
vurulması, bazıları yaklaşık 30
yıldır çocuk sahibi olmayı bek-
leyen yüzlerce Gazzeli çiftin son
umutlarını da ellerinden aldı.
Merkez çalışanı Abdulkadir Me-
kad, "İsrail bombardımanı so-
nucu 5000’den fazla embriyoyu
kaybettik." dedi. Mekad, "Ara-
larında 20-30 yıldır bebek sahibi
olma hayaliyle bekleyenler vardı.
Bazıları embriyo nakil sürecine
başlamışlar, bazıları da bebek-
lerinin cinsiyetini dahi belirle-
mişlerdi. İsrail saldırıları nede-
niyle bu insanların hayalleri pa-
ramparça oldu. Uzun acılı ope-
rasyonlar, emekleri, paraları boşa
gitti, hayatları mahvoldu." ifa-
delerini kullandı. lGAZZE-AA

Trinity College Dublin üniversitesinin
Filistin destekçisi öğrencileri
taleplerini kabul ettirdi

Birleşmiş Milletler (BM), İsrail'in
6 Mayıs'ta saldırılarını yoğun-
laştırdığı Gazze Şeridi'nin gü-
neyindeki Refah’ta 80 bin kişinin
bölgeden ayrıldığını bildirdi. Bir-
leşmiş Milletler'den yapılan açık-
lamada, (BM) İsrail'in 6 Mayıs'ta
saldırılarını yoğunlaştırması son-
rasında 80 bin kişinin (Gazze
Şeridi’ndeki) Refah'tan ayrıldığı
bildirildi. BM Yakın Doğu'daki
Filistinli Mültecilere Yardım ve
Bayındırlık Ajansından (UNR-
WA) yapılan yazılı açıklamada,
Gazze'deki Filistinlilerin "yeni
bir zorunlu göçe" maruz kaldığı
belirtildi. Açıklamada, "İsrail
güçlerinin askeri operasyonlarını
yoğunlaştırdığı 6 Mayıs'tan bu
yana, yaklaşık 80 bin kişi başka
bir yere sığınak arayışıyla Refah’ı
terk etti." ifadeleri kullanıldı.

Refah'a saldırılar sebebiyle böl-
gedeki Filistinli ailelerin çok zor
durumda olduğu belirtilen açık-
lamada, "Hiçbir yer güvenli değil.
Ateşkese hemen ihtiyacımız var."
çağrısı yapıldı. İsrail'in 7
Ekim'den bu yana Gazze Şeri-
di'ne düzenlediği saldırılarda en
az 14 bin 944’ü çocuk, 9 bin
849'u kadın olmak üzere 34 bin
844 Filistinli öldürüldü, 78 bin
404 kişi yaralandı. İsrail ordusu,
6 Mayıs'ta yaptığı açıklamada,
zorla yerinden edilmiş Filistin-
lilerin sığındığı Refah'ın doğu-
sundaki bazı mahallelerin boş-
altılmasını istemiş, 7 Mayıs sa-
bahı da Gazze'nin Refah bölge-
sine kara saldırısı başlatarak Mı-
sır ile olan sınır kapısının Gazze
tarafını ele geçirdiğini duyur-
muştu. lİSTANBUL-AA
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İrlanda'nın en prestijli üni-
versitelerinden biri olan Tri-
nity College Dublin'de 5 gün-
dür kamp kuran Filistin des-
tekçisi öğrenciler üniversite
yönetimine taleplerini kabul
ettirdi. Başkent Dublin'deki
üniversiteden yapılan açık-
lamada, Filistin destekçisi
öğrencilerin taleplerinin ka-
bul edilmesiyle öğrenciler
ile yönetim arasında uzlaş-
maya varıldığı ve kampın
sonlandırılacağı duyuruldu.
Açıklamada, "Trinity College
Dublin, işgal altındaki Filistin
topraklarında faaliyet gös-
teren ve Birleşmiş Milletler'in
(BM) kara listesinde yer alan
İsrailli şirketlere yapılan ya-
tırımları sonlandıracak. Diğer
İsrailli şirketlere yapılan ya-
tırımları da elden çıkarmak
için çaba gösterecek." denildi.

Üniversite adına görüşmeleri
yürüten Profesör Eoin O'Sul-
livan, "Bu anlaşmaya varılmış
olmasından memnuniyet du-
yuyoruz ve gündeme getiri-
len konularla ilgili olarak
daha fazla yapıcı angajmana
girmeye kararlıyız." açıkla-
masını yaptı. Trinity College
Dublin Öğrenci Birliği Baş-
kanı Lazslo Molnarfi da uz-
laşıya varıldığını doğrulaya-
rak, üniversite yönetimiyle
yapılan iki toplantının ar-
dından öğrencilerin üniver-
siteden taleplerinin karşı-
landığını teyit eden mektup
aldıklarını kaydetti. Trinity
College'da Filistin destekçisi
öğrenciler, 3 Mayıs'ta pro-
testo başlatarak okul yöne-
timinin İsrail ile bağlarını
kesmesini talep etmişti. 

lDUBLİN/LONDRA-AA

ABD'li Bağımsız Senatör Bernie
Sanders, Başkan Joe Biden'ın, Refah
kentine geniş çaplı saldırı yapması
durumunda İsrail'e silah göndermeyi
durduracağı uyarısının "ileriye yö-
nelik iyi bir adım" olduğunu belirtti.
Senatör Sanders, CNN kanalına,
Biden'ın, İsrail'in Refah'a kapsamlı
bir kara saldırısı başlatması duru-
munda bu ülkeye silah göndermeyi
durduracaklarına yönelik açıkla-
masına ilişkin değerlendirmede bu-
lundu.        Sanders, "Bence bu, ileriye
yönelik atılmış iyi bir adım ve daha
da fazlasını yapmalıyız." diyerek
ilerleyen süreçte daha fazlasını gör-
meyi umduğunu aktardı. İsrail Baş-
bakanı Binyamin Netanyahu'nun
Gazze'ye yönelik saldırılarını "vic-
dansızlık" olarak değerlendiren San-
ders, "Bana göre Netanyahu bu yı-
kıcı savaşı sürdürdüğü sürece bir
kuruş bile almamalıydı. Biden'ın
bu yönde hareket etmeye başladığını
görmekten memnunum." ifadelerini
kullandı. Sanders, savaşması çok
zor bir düşman olarak nitelendir-
diği Hamas'ı hedef almanın zor
olduğunu belirterek "Evet, Ha-
mas'ın peşinden gitmelisin ancak
neredeyse bölgedeki tüm halkı
yok etmeye devam edemezsin."
dedi. Öte yandan Gazze'de altyapı,
eğitim ve sağlık sistemlerinin yerle
bir edilip çok sayıda kadın ve ço-
cuğun öldürüldüğüne işaret eden
Sanders, "ABD, Gazze'nin tama-
men imhasının parçası olamaz ve
olmamalı. Şu anda orada olup bi-
tenlerin suç ortağı olmamalıdır."
uyarısında bulundu. ABD Başkanı
Biden, CNN kanalına verdiği rö-
portajda hem Gazze'deki duruma
hem de İsrail'in Refah'a kapsamlı
bir kara saldırısı başlatması duru-
munda ABD'nin tavrına ilişkin de-
ğerlendirmelerde bulunmuş, "Eğer
Refah'a girerlerse, henüz (kapsamlı
bir saldırıyla) girmediler, eğer gi-
rerlerse o zaman Refah'ta ve diğer
şehirlerde kullanılan silahları gön-
dermeyeceğimi açıkça belirttim."
demişti. lİSTANBUL-AA
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BM: İsrail’in saldırılarını yoğunlaştırması
sonrasında 80 bin kişi Refah’tan ayrıldı

Suriye'de PKK/YPG'nin kaçırdığı
evladından haber alamayan Fa-
tıma Ahmed, terör örgütünden
hesap sorulmasını istiyor. 48 ya-
şındaki Ahmed, AA muhabirine,
örgütün sözde gençlik yapılan-
ması Şebibe Sevriye'nin şubatta
17 yaşındaki tek oğlunu kaçır-
dığını söyledi. Eşini 2015'te terör
örgütü DEAŞ'ın döşediği mayının
patlaması sonucu kaybeden Ah-
med, eğitimini bırakmak zorun-
da kalan oğlunun, evin geçimini
sağlamak amacıyla sebze halinde
çalışmaya başladığını ifade etti.
Ahmed, "1 Şubat 2024'te Musab
El-Khalaf'ın elebaşı olduğu Şe-
bibe Sevriye, sebze haline gelerek

oğlumun da aralarında olduğu
çok sayıda çocuğu kaçırdı." dedi.
Anne Fatıma Ahmed, "Benim
tek erkek çocuğum. Ondan başka
kimsemiz yok. Onu kaçıran örgüt
yapılanmasına gittim. Orada ol-
madığını söylediler. Kaçırdıklarını
itiraf etmiyorlar ama sebze ha-
linde onların kaçırdığını söyle-
diler." ifadelerini kullandı.

Oğlunun sağlığından endişe
ettiğini dile getiren Ahmed, şun-
ları kaydetti: "Ona hiçbir şekilde
ulaşamıyorum. Onu kaçıranlara,
bizlerden ayıranlara hakkımı he-
lal etmiyorum. Oğlum silah tu-
tamaz, örgütün düşüncelerini
kabul etmez, onları kabul etmi-

yoruz. Biz barış içerisinde yaşa-
mak istiyoruz. Oğlumun peşimi
bırakmayacağım, onu bulacağım.
Şebibe Sevriye dedikleri güçler
oğlumu kaçırdı. Onlardan hesap
sorulmasını istiyorum."

Birleşmiş Milletler (BM),
2022'ye ilişkin "Yıllık Silahlı Ça-
tışmalarda Çocuklar" raporunda,
terör örgütü PKK ile Suriye uzan-
tısı SDG ve YPG'nin, 2022'de
1200'den fazla çocuğu kaçırarak
savaşmaya zorladığını açıkla-
mıştı. BM Genel Sekreteri Anto-
nio Guterres, rapordaki değer-
lendirmesinde, "Çocukların
HPG/PKK tarafından asker olarak
kullanılmasından son derece en-

dişeliyim. Onları, çocukları asker
olarak ve farklı amaçlar için kul-
lanmayı sonlandırmaya ve saf-
larındaki tüm çocukları serbest
bırakmaya davet ediyorum." ifa-

desini kullanmıştı. Terör örgütü
PKK/YPG, Suriye'de işgalinde
tuttuğu bölgelerde çocukları ka-
çırarak zorla silah altına almaya
devam ediyor. lHALEP-AA
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abous Araştırma
Merkezi Müdürü
Süleyman Beşşa-

rat, AA muhabirine verdiği
röportajda, Hamas'ın, Katar
ve Mısır'a, Gazze Şeridi'nde
ateşkes anlaşmasına ilişkin
önerilerini onayladığını bil-
dirmesi, buna karşın İsrail'in
Refah'ta saldırılara devam ka-
rarı alması gibi son gelişmeleri
yorumladı. İsrail ve ABD'nin
ateşkes anlaşması için Ha-
mas'tan olumlu bir cevap bek-
lemediğini belirten Beşşarat,
bu nedenle taraflar arasındaki
müzakereler sürerken İsrail
basınında müzakere çabala-
rının başarısız olmasından Ha-
mas'ı sorumlu tutan haberler
çıktığını söyledi. Beşşarat, "Ha-
mas'ın verdiği cevap, (İsrail
Başbakanı Binyamin) Netan-
yahu ve hükümetinin savaşı
uzatma ve Refah'a saldırma
arzusu nedeniyle kafa karı-
şıklığı yarattı. Cevabın yaşattığı
şokun ardından İsrail hemen,
bölgeye operasyon başlatmak
için harekete geçti." dedi.

İsrail'in, Gazze ile Mısır ara-
sındaki Refah Sınır Kapısı'nın
Filistin tarafını ele geçirmesinin
bazı mesajlar taşıdığını aktaran
Beşşarat, bu mesajları, "İsrail'in
Refah'ta operasyon yapma teh-
didini gerçekleştirebileceğini"
ve "Netanyahu'nun İsrail top-

lumuna vaat ettiğini yerine ge-
tirebileceğini" gösterme girişimi
şeklinde özetledi. Filistinli uz-
man, İsrail'in gerilimi tırman-
dırma adımının ABD tarafından
onaylandığını ve bunun, Joe
Biden yönetiminin Refah Sınır
Kapısı operasyonunun kırmızı
çizgileri aşmadığına dair açık-
lamalarıyla da teyit edildiğini
vurguladı. Refah Sınır Kapısı
operasyonunun, İsrail için mü-
zakere masasında "siyasi bir
kart" haline geldiğine de dikkat
çeken Beşşarat, bu kartın da
Amerikan güvenlik şirketiyle

alakalı çıkan haberlerdeki "Gaz-
ze limanlarının gelecekte ulus-
lararası bir kuruluş tarafından
kontrol edilmesi" hedefine ulaş-
tığını ifade etti.
Muhtemel senaryolar

Refah için muhtemel se-
naryolara ilişkin de değerlen-
dirmelerde bulunan Beşşarat,
İsrail üzerinde uluslararası
baskıya neden olacak büyük
bir gerginlik olmadan ateşkes
müzakerelerinin uzatılmasında
İsrail ve ABD'nin hem fikir ol-
duğunu söyledi. Beşşarat, "Yani

ABD, sahadaki hedeflerini uy-
gulayabilmesi ve Gazze'nin
yönetilmesinde kontrolü askeri
çerçeveden siyasi çerçeveye
kaydırması için İsrail'e daha
fazla zaman vermek istiyor."
dedi. İsrail ile ABD'li yetkililer
arasında gerçekleşen görüş-
melerin, gelecek senaryolar
için koordinasyon bağlamında
gerçekleştiğini belirten Beşşa-
rat, bu senaryolardan birisinin
uluslararası baskı altında bir
anlaşmanın hayata geçirilmesi
olduğunu kaydetti. İkinci se-
naryoya ilişkin ise Beşşarat,

İsrail'in büyük bir askeri ope-
rasyon yaparak, suikastler dü-
zenleyerek müzakere sürecini
baltalama, yeni bir maceraya
girişme, direniş gruplarını sa-
vaşa sevketme ve nihayetinde
ateşkesin başarısız olmasından
onları sorumlu tutma ihtima-
linin de olduğunu ifade etti.
Beşşarat, İsrail ve müttefiki
ABD'nin savaşı tamamen sona
erdirecek bir anlaşmaya hazır
olmadıklarını, bunun yerine
geçici bir ateşkesle esir takası
yapmaya çalıştıklarını kay-
detti. lRAMALLAH-AA

Y Filistinli siyasi analist Süleyman Beşşarat, İsrail ile Hamas arasındaki dolaylı mü-
zakerelerin, Tel Aviv yönetiminin, daha fazla zaman kazanmayı istemesi nedeniyle
"mümkün olduğu kadar uzun süre devam edeceği" değerlendirmesinde bulundu.

İsrail ve ABD’nin zaman kazanmak için Gazze’de
ateşkes müzakerelerini uzattığı belirtiliyor
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Suriye’de çocuğunu PKK/YPG’nin kaçırdığı anne, terör örgütünden hesap sorulmasını istiyor

10İTTİFAK10.qxp_Layout 1  9.05.2024  14:21  Page 1



Spor 11CUMA
10 MAYIS 2024İttifak

İmtiyaz Sahibi
İTTİFAK GAZETECİLİK VE MATBAACILIK A.Ş

Adına 
Recep İncecik

Genel Yayın Koordinatörü 
Hayreddin Turan

Yazıişleri Müdürü (Sorumlu)
Mustafa Şahin

Yayın Türü: Yerel Süreli Yayın
Yayımlayan: İTTİFAK GAZETECİLİK 

VE MATBAACILIK A.Ş
İmzalı yazılardaki görüşler, yazarlarını bağlar.
Reklam ve Abone Müdürlüğü: 0212 514 06 62

Yönetim Yeri:
Küçük Ayasofya Mahallesi Çayıroğlu Sk. No:8 

Sultanahmet - Fatih / İstanbul
Telefon: 0212 514 06 62
www.ittifakgazetesi.com

Matbaa:
AKOSMAN TURİZM BASIM YAY. REK. 

DAĞ. TİC. LTD. ŞTİ. Sanayi Mah. Sancaklı Cad. 
Çarşı Sok. No: 24 Güngören / İSTANBUL

Tel: 0212 502 23 15

Haber Müdürü
Havva İncecik

İnternet Editörü
Aysu Mola

Sayfa Sekreteri
Elif Şahin

10 MAYIS 2024 CUMA YIL: 28 SAYI: 9656

İttifak Ziraat Türkiye Kupası yarı final
rövanş maçında VavaCars Fatih
Karagümrük'ü 4-0 yenerek fi-
nale yükselen Trabzonspor, Be-
şiktaş ile 33 sezon aradan sonra
kupa finalinde karşılaşacak.
Kupada 16. kez finale yükselen
bordo-mavililer, Beşiktaş ile
daha önce 4 kez final müca-
delesine çıkarken taraflar ikişer
kez kupayı müzesine getirdi.
Bordo-mavili takımın ilk lige
çıktığı 1974-75 sezonunda Be-
şiktaş, 1976-77 sezonunda
Trabzonspor, 1983-84 sezo-
nunda Trabzonspor, 1989-90
sezonunda ise Beşiktaş mutlu
sona ulaştı. İki takım 23 Ma-
yıs'ta oynanacak karşılaşmayla
33 sezon aradan sonra birbirleri
karşısında kupayı elde etme
mücadelesi verecek.
3 sezon sonra kupada
finale yükseldi

Trabzonspor, Ziraat Türkiye
Kupası'nda 3 sezon aradan
sonra finale yükselme başarısı
gösterdi. En son 2019-2020
sezonu Türkiye Kupası fina-
linde Alanyaspor'u 2-0 mağlup

ederek şampiyonluğa ulaşan
bordo-mavililer, 9. kez kupayı
müzesine getirmişti. Karadeniz
ekibi, bugüne dek ikişer kez
Beşiktaş ve Gençlerbirliği, birer
kez de Galatasaray, Bursaspor,
Adana Demirspor, Fenerbahçe
ve Alanyaspor karşısında Tür-
kiye Kupası şampiyonluğuna
uzandı. İlk kez 1976-1977 se-
zonunda Beşiktaş karşısında
kupayı elde eden Trabzonspor,
1977-1978'de Adana Demirs-
por, 1983-1984'te Beşiktaş,
1991-1992'de Bursaspor,
1994-1995'te Galatasaray,
2002-2003 ve 2003-2004'te
Gençlerbirliği, 2009-2010'da
Fenerbahçe, 2019-2020 se-
zonunda da Alanyaspor kar-
şısında finali kazanarak kupayı
müzesine götürmüştü.  Trab-
zonspor, teknik direktör Ab-
dullah Avcı yönetiminde ilk
kez finale yükselme başarısı
gösterdi. Abdullah Avcı ile ilk
olarak 2020-2021 sezonunda
kupada mücadele eden bor-
do-mavililer, 5. eleme turunda
Adana Demirspor'a 2-2 biten
karşılaşmanın ardından pen-

altılarla elendi. Trabzonspor,
Avcı yönetiminde Süper Lig
şampiyonluğu yaşadığı 2021-
2022 sezonunda ise Türkiye
Kupası'nda yarı finale yükse-
lerek Kayserispor ile eşleşti.
İlk maçı 1-0 kazanan bordo-
mavililer, deplasmanda 4-2
yenilerek organizasyona veda
etti. Karadeniz ekibi, bu sezon
sırasıyla 4. eleme turunda Ço-
rum FK'yi 3-1, 5. eleme tu-
runda Manisa FK'yi 3-1, son
16 turunda Gençlerbirliği'ni
2-1, çeyrek finalde RAMS Ba-
şakşehir'i 1-0, yarı finalde de
VavaCars Fatih Karagümrük'ü
sahasında 3-2, deplasmanda
4-0'lık sonuçla mağlup ederek
Avcı yönetiminde ilk kez fi-
nale yükseldi. Trabzonspor,
Avcı yönetiminde Ziraat Tür-
kiye Kupası'nda gol yollarında
yüksek bir oran yakaladı. Ka-
radeniz ekibi, 6 karşılaşmada
rakip fileleri havalandırarak
2,66 gol ortalaması elde etti.
Kalesinde ise 5 gol görerek
0,83 gol ortalamasıyla ra-
kiplerine fazla gol şansı ver-
medi. lTRABZON-AA

Çaykur Rizespor’da İlhan
Palut, gelecek sezonun
planlarını yapıyor
Çaykur Rizespor'da teknik
direktör İlhan Palut, "Yere
daha sağlam basan, ken-
dinden daha emin ve yük-
sek hedefleri kovalayan bir
Rizespor hedefine bu takımı,
bu şehri evirmeyi amaçlı-
yoruz." dedi. Trendyol Süper
Lig'de bitime 3 hafta kala
49 puan ve averajla 8. sırada
yer alan Çaykur Rizespor'da
teknik direktör İlhan Palut,
gelecek sezonla ilgili, "Yere
daha sağlam basan, ken-
dinden daha emin ve yük-
sek hedefleri kovalayan bir
Rizespor hedefine bu takımı,
bu şehri evirmeyi amaçlı-
yoruz." dedi. Yeşil-mavililer,
İlhan Palut yönetiminde 22.
kez mücadele ettikleri Süper
Lig'de 36 hafta sonunda 49
puana ulaşarak, en fazla
puan topladığı sezonu ya-
şıyor. Rize temsilcisi, bu se-
zon 1979-1980 sezonunda
elde edilen 14 galibiyet ba-
şarısını egale ederken, kalan
3 haftada 1 galibiyet daha
alırsa en fazla maç kazan-
dığı dönemine imza atacak.
İlhan Palut, AA muhabirine,
Avrupa kupalarına katılma
yolunda takım olarak "hayal
kırıklığı" içerisinde olduk-
larını söyledi. Genel ruh
hallerini, "Sportif manada

hayal kırıklığı" olarak ta-
nımlayan Palut, "Son üç
maç bir şekilde negatif kı-
rılma oldu. Şunu diyemi-
yoruz, 'Güzel bir sezon ge-
çirdik, maalesef bu kadardı.'
Bakmamız gereken pencere
bu değil. Sonuçlandırabi-
lirdik. Son üç maça baktı-
ğımızda bile bu yarışı son
ana kadar sürdürebilirdik.
Maalesef kötü tecrübelerle
dolu üç maç oldu. Hedefi-
mize ulaşamadık gibi gö-
rünüyor, dezavantajlı du-
rumdayız." diye konuştu.
Ligin başından sonuna ka-
dar yanlarında olan taraf-
tara teşekkür eden Palut,
şöyle devam etti: "Bizim
adımıza hedefler içeren se-
zonda sürekli yanımızda
oldular. Gönül isterdi ki
bunu hedefimize vararak
sonlandıralım. Bazı şeyler
adım adım gelişiyor. Yeni
lige çıkıp hemen bir takım
kurmak, hemen Avrupa'ya
gitmek olabilirdi ama ol-
madı diye 'Yanlış bir şeyler
yapıyoruz, düzeltmeliyiz.'
paniğine girilmemeli. Bu
seneyi bir temel olarak dü-
şünmeliyiz. Neler başara-
bileceğimizi hissetmenin
önemiyle daha öz güvenli
olmalıyız." lRİZE-AA

Trabzonspor, Türkiye Kupası’nda 33 sezon
sonra Beşiktaş ile finalde karşılaşacak

Nikola Jokic, NBA’de üçüncü
kez en değerli oyuncu seçildi

Milli atlet Necati Er, Yunanistan'da dü-
zenlenen özel yarışta altın madalya elde
etti. Türkiye Atletizm Federasyonundan
yapılan açıklamaya göre Necati Er, 4.
Alexandrino Meeting Atletizm Yarışı'na
katıldı. Necati Er, üç adım atlamada
16.73 metrelik derecesiyle altın madalya
kazanma başarısı gösterdi. Açıklamada,
"Atletizm camiası adına kulübümüz EN-
KA'yı, sporcumuzun antrenörünü, milli
takım antrenörleri ile milli sporcumuz
Necati Er'i tebrik ediyor ve başarılar dili-
yoruz." ifadesi kullanıldı. lANKARA-AA

Amerikan Basketbol Ligi'nde (NBA) Denver
Nuggets forması giyen Nikola Jokic, normal
sezonun en değerli oyuncusu (MVP) seçildi.
NBA'in internet sitesindeki açıklamaya göre
Sırp pivot Jokic, farklı ülkelerden 100 spor
yazarı ve yayıncının katıldığı oylama sonucu
Shai Gilgeous-Alexander (Oklahoma City
Thunder) ve Luka Doncic'i (Dallas Mavericks)
geçerek 2023-24 sezonunda ödüle layık gö-
rüldü. Kariyerinde 6 kez all-star seçilen 29
yaşındaki Jokic, 2020-2021 ve 2021-2022'nin
ardından normal sezon MVP'si ödülünü
üçüncü defa aldı. Jokic, NBA tarihinde üç
ve daha fazla MVP ödülü kazanan 9. oyuncu
oldu. Daha önce Kerim Abdülcabbar 6, Mic-
hael Jordan ve Bill Russell 5'er, Wilt Cham-
berlain ve LeBron James 4'er, Larry Bird,
Magic Johnson ve Moses Malone 3'er kez
ödülü kazandı. Nuggets'ın 57 galibiyet, 25
mağlubiyetle Batı Konferansı'nda ikinci sı-
radan play-off'lara gitmesinde başrol oynayan
Jokic, 26,4 sayı, 12,4 ribaunt ve 9 asist or-
talamaları yakaladı. All-star pivot ayrıca bu
sezon 68 kez "double-double" ve 25 defa
"triple-double" yaptı. lİSTANBUL-AA
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arı-lacivertliler,
2019 yılından
sonra ilk kez

Dörtlü Final'e katılmayı ba-
şardı. 2020'de pandemi ne-
deniyle yarıda kalan sezondan
sonra 2021, 2022 ve 2023'te
son 4 takım arasına kalama-
yan sarı-lacivertliler, 2015,
2016, 2017, 2018 ve 2019'da
ise üst üste 5 kez Dörtlü Final
oynamıştı. Fenerbahçe Be-
ko'nun 6. kez yer alacağı
Dörtlü Final, 24-26 Mayıs'ta
Almanya'nın başkenti Ber-
lin'de gerçekleştirilecek. Üst
üste rekorlar kırdığı ve ilkleri
yaşadığı bir sezon geçiren Fe-
nerbahçe Beko, sezona iyi bir
başlangıç yapamadı. Sezona
Yunun başantrenör Dimitris
Itoudis'le başlayan sarı-laci-
vertliler, Avrupa Ligi'nde ilk
13 maçta 7 mağlubiyet yaşadı.
İspanya'da Baskonia ve Bar-
celona yenilgileri, Yunan ba-
şantrenörün sonu oldu. Fe-
nerbahçe, elini çabuk tutarak
sezon başı Barcelona'dan ay-
rılan, bir dönem sarı-lacivert-
lilerde de forma giyen Lit-
vanyalı Sarunas Jasikevicius'u
göreve getirdi. Jasikevicius
yönetiminde normal sezonda
21 maçta 14 galibiyet alarak
normal sezonu 5. bitiren Fe-
nerbahçe Beko, birçok rekora
da imza attı. Valencia karşı-
sında alınan 118-88'lik gali-
biyette 24 kez üç sayılık bas-
ket atarak Avrupa Ligi rekoru
kıran Fenerbahçe, 118 sayıyla
da kulüp tarihinin bu orga-
nizasyondaki bir maçta en
fazla sayısına ulaştı. Fener-
bahçe Beko'nun Alba Berlin'i
103-68 yendiği maçta ise bu
sefer tarihe geçen isim ABD'li

oyuncu Nigel Hayes-Davis
oldu. Rakip potaya 50 sayı
bırakan sarı-lacivertli oyuncu,
Shane Larkin'in rekorunu kı-
rarak bir maçta en fazla sayı
atan oyuncu olmayı başardı.

Fenerbahçe Beko, Avrupa
Ligi tarihinde play-off'ta 5.
maçı deplasmanda kazanarak
tur atlayan ilk takım olarak
da tarihe geçti. Normal sezonu
4. sırada bitiren Monaco'yla
eşleşen sarı-lacivertliler, play-
off'taki son maç için deplas-
mana seride 2-2 eşitlikle gitti.
Avrupa Ligi tarihinde bu maç
öncesinde 5. karşılaşmaya ka-
lan 18 eşleşmede de ev sahibi
takımlar tur atlayarak Dörtlü
Final'e kalmıştı. Fenerbahçe
Beko, Monaco'yu çekişmeli ge-
çen maçta uzatmalarda 80-
79 yenerek tarihi bir başarı
elde etti ve bu istatistiği bozdu.

Bu karşılaşmadan sonra oy-
nanan Barcelona-Olympiakos
eşleşmesinde de deplasman
takımı Olympiakos turu geç-
meyi başardı ve Fenerbahçe'nin
konuk takımlar lehine bozduğu
istatistiğe katkı yaptı.
Dörtlü Final'de en fazla
yer alan Türk takımı

Fenerbahçe, Türk basketbol
tarihinde Avrupa Ligi'nde en
fazla Dörtlü Final'e kalan Türk
takımı unvanını eline geçirdi.
Anadolu Efes, Avrupa'nın en
büyük organizasyonunda
2000, 2001, 2019, 2021 ve
2022'de Dörtlü Final oynamıştı.
Fenerbahçe ise 6. kez Dörtlü
Final'e kalarak rakibini geride
bıraktı. Fenerbahçe, son 9 yılda
6. kez Dörtlü Final'e kalarak
bu organizasyonun en başarılı
takımlarından biri olmayı ba-

şardı. Sarı-lacivertliler, 2017'de
İstanbul'da kupayı kazanırken,
2016'da Berlin ve 2018'de
Belgrad'da ikinci, 2015'te Mad-
rid'de ve 2019'da Vitoria-Gas-
teiz'de 4. oldu.
Rakip Ergin Ataman'ın
Panathinaikos'u

Fenerbahçe Beko, Dörtlü
Final'in ilk maçında A Milli
Basketbol Takımı Başantre-
nörü Ergin Ataman'ın çalış-
tırdığı Yunanistan'ın Panat-
hinaikos AKTOR ekibiyle kar-
şılaşacak. Yıllarca Türkiye'de
Fenerbahçe'nin basketboldaki
en büyük rakiplerinden Ana-
dolu Efes'le önemli başarılar
yakalayan Ataman, Yunan
takımının başında Fenerbah-
çe'ye rakip olacak. Dörtlü Fi-
nal'in diğer eşleşmesinde ise
normal sezonu lider bitiren

İspanya ekibi Real Madrid
ile Yunanistan temsilcisi
Olympiakos karşı karşıya ge-
lecek. Fenerbahçe Beko'nun
başantrenörü Sarunas Jasik-
evicius, üst üste 4'üncü, top-
lamda ise 5'inci kez Dörtlü
Final'de yer alacak. 48 ya-
şındaki başantrenör, genç
yaşında Avrupa Ligi'nde
önemli başarılara imza attı.
İlk Dörtlü Final tecrübesini
42 yaşında Litvanya ekibi
Zalgiris'le 2018'de yaşayan
Jasikevicius, Barcelona'yı ça-
lıştığı dönemde de hep Dört-
lü Final oynadı. Litvanyalı
başantrenör, İspanya temsil-
cisiyle 2021, 2022 ve 2023'te
Dörtlü Final'de mücadele etti.
Sarunas Jasikevicius, daha
önceki 4 Dörtlü Final dene-
yiminde de şampiyonluk ya-
şayamadı. lİSTANBUL-AA

S Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol Takımı, Avrupa'nın kulüpler bazındaki en
büyük organizasyonu THY Avrupa Ligi'nde 5 yıl sonra Dörtlü Final'e yükseldi.

Fenerbahçe Beko, ‘ilklerle’ 
5 yıl sonra Dörtlü Final’de
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Milli atlet Necati Er
Yunanistan’da altın
madalya kazandı
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ezzet yolcu-
luklarım bo-
yunca birçok

mutfağı keşfettim,
araştırdım ve anlat-
tım. Bu mutfaklarda
ilk dikkatimi çeken
her zaman et yemek-
leri olmuştur. Çünkü
bana göre, bir mutfa-
ğın ruhunu anlamak
için etin nasıl pişirildiğine
bakmak gerekir. Etin iyi ya-
pıldığını gördüğüm
her mutfak, be-
nim için bir
tercih se-
beb id i r.
G ü n e y -
d o ğ u
Anadolu
mutfağı-
nın et ye-
mekleri ise
şahane lezze-
tiyle dillere des-
tandır. Bu bölgenin
her köşesinde, etin ustalıkla
pişirildiği ve damağınızda
unutulmaz bir tat bıraktığı
birçok lezzet bulabilirsiniz.

Ancak bir mutfak var ki,
etin pişirilme tekniği ve lez-
zetiyle adeta tüm övgüleri
hak ediyor. Bu mutfak, Siirt
mutfağıdır. Siirt mutfağında
kuyuda ateşin buharında pi-
şirilen et, sadece bir yemek
değil, bir sanattır ve
Siirt’te et, adeta
bir lezzet şöle-
nidir. 

B ü r y a n
Kebabı, ku-
yuda pişiri-
len kuzu
etinin yu-
muşaklığı ve
lezzetiyle sizi
adeta büyüleye-
cektir. Perde Pilavı,
Pırtike Çorbası, mumbar,
Varak Keek ve Kitel gibi yö-
resel lezzetleri de Siirt mut-
fağının hazinelerinden sa-
dece birkaçıdır.

Perde Pilavı:
Fes şeklinde özel
bakır tencerelerde
pişirilen Perde Pi-
lavı, özel hamu-
ruyla ve badem içi
süs lemeler iy le
öne çıkar.

Pırtike Çorbası:
ıspanak, pirinç ve
nohutla yapılan

Pırtike Çorbası, Siirt’e has ge-
nellikle kitel ile içilen doyu-

rucu ve besleyici bir çor-
badır.

Siirt'e özgü
tatlılar arasın-
da bulunan
Varak Keek
normal sert-
likte hazırla-
nan hamur,

yufka yapıla-
rak dilimlenir

ve kurutulur ve
pekmezle pişirilerek

üzerine ceviz eklenir. 
Siirt yemekleri
birinci oldu

Milli Eğitim Bakanlığı hi-
mayesinde yapılan 'MEB
Gastronomi Festivali Ve Ye-
mek Yarışması’nda Siirt Zü-
beyde Hanım MTAL 30 okul
arasından 1.secilerek Tür-
kiye şampiyonu olmuştur.
Yarışmaya Pirtike Çorbası,

Perde Pilavı ve Varak
Keek yöresel lez-

zetleriyle ka-
tılıp birinci-
liği elde et-
tiler. Yarış-
ma ekibi;
danışman
öğretmen

Canan Balci
ve öğrenciler

Zeynep Ma-
miş, Yüsra Gör-

han ve Feyza Açık-
ca'dan oluşuyordu. Okul mü-
diresi Sevda Onay ve Yiyecek
İçecek Hizmetleri öğretmeni
Ecenur Malçok da yarışmacı

ekibin destekçileri idi. 
1.221 adet
yarışmacı öğrenci 

MEB Gastronomi Festivali
ve Yemek Yarışmasına 407
ekibin başvurusu kabul edi-
lerek yapıldı. Türkiye gene-
linde 1.221 öğrenci ve 407
öğretmenin katıldığı yarış-
madan 30 ekip finale kaldı.
Birinci Siirt Zübeyde Hanım
MTAL oldu. Edirne Dr. Sadık
Ahmet MTAL ikinci, Adana
Nezihe Yalvaç MTAL öğren-
cileri ise üçüncü oldu. De-
receye giren öğrenciler, bıçak
seti hediyelerini Bakan Te-
kin'in elinden aldı. 
Dereceye girenlere
ödüllerini Millî
Eğitim Bakanı
Yusuf Tekin verdi

Millî Eğitim Bakanı Yusuf
Tekin, İSOV Dinçkök Mesleki
ve Teknik Anadolu Lisesi'nde
düzenlenen MEB Gastrono-
mi Festivali ve Yemek Yarış-
ması Final Töreni'nde dere-
ceye giren gruplara ödülle-

rini verdi. Bakan Tekin, tö-
rendeki konuşmasında bu
etkinliği, Türkiye genelinde
Mesleki ve Teknik Eğitim
Genel Müdürlüğü bünyesin-
deki okullarda yaptıkları gü-
zel projelerden biri için icra
ettiklerini söyledi. Yarışmayı
28 bölgede, 81 ilden öğren-
cinin ve toplam 407 grubun
katılımıyla gerçekleştirdik-
lerini aktaran Tekin, grup-
ların danışmanlığını yapan
öğretmenlere, öğrencilere
öğretmenlik dışında ablalık,
ağabeylik, takım liderliği
yaptıkları için, öğrencilere
de öz güvenleri ve cesaret-
lerinden dolayı teşekkür etti.
Gençler arasında
gastronomiye 
bir ilgi var

Tekin, gençler arasında
özellikle gastronomi ve mut-
fak sanatlarına yönelen bir
ilginin farkında olduklarına
işaret ederek, "Bunun sebep-
leri üzerinde konuşulabilir
ama özellikle televizyonlarda
popüler hâle gelen mutfak
sanatlarıyla ilgili yarışmala-

rın gençler arasında bu ko-
nuda cesareti, arzuyu, isteği
artırdığını tahmin ediyorum.
Biz de bu cesarete, heyecana
ortak olmak için yaklaşık
beş altı aydır bir proje üze-
rinde çalışıyoruz. Meslek li-
selerimizin belli temalar üze-
rinde yoğunlaşmasını iste-
diğimiz, daha önce 2014 yı-
lında başlattığımız projeyi,
beş altı ay önce gastronomi
üzerine odaklanmış bir te-
matik meslek lisesi inşa et-
mek üzere kurguladık." ifa-
delerini kullandı.
Sonuç olarak

Gastronomi alanında ya-
pılan bu yarışmaları ve

MEB’in desteklerini çok de-
ğerli buluyorum. Şeref Bür-
yan’ın yöneticisi Levent Avcı
tarafından haberdar edildi-
ğim bu toplantıyı bir gas-
tronomi yazarı olarak ya-
kından takip etmek isterdim.
Memleketim olan Siirt’in bi-
rinci olması dolayısıyla bu
yazıyı yazdım. Ancak dere-
ceye giren iller dışında, 81
ilden mesleki teknik orta-
öğretim kurumlarında, yi-
yecek içecek hizmetleri ala-
nındaki öğretmen ve öğren-
cilerin, mutfak sanatların-
daki ustalıklarını gösterme
imkânı bulmaları çok iyi
oldu. Katılan tüm ekipleri
kutluyorum. 
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Şampiyon Siirt yemekleri
Siirt mutfağı, Güneydoğu Anadolu Bölgesi'nin zengin ve meşhur mutfaklarından biridir. Farklı kültürlerin etkileşimiyle şekillenmiş olan
bu mutfak, geleneksel Ortadoğu mutfağından gelen lezzetlerle harmanlanır. Siirt mutfağı, lezzetli ve özgün yemekleriyle keşfedilmeyi
bekleyen bir mutfak hazinesidir. Bu yöresel lezzetleri denemeden Türkiye mutfağını tam anlamıyla deneyimlemiş sayılmazsınız.
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